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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Поляків цікавить транскордонне співробітництво з нами Україна та Польща 

готуються до Міжпарламентської асамблеї  "Голос України" .......................................3 

Співголова Міжпарламентської асамблеї, заступник Голови Верховної Ради України 
Р.Кошулинський повідомив, що за ініціативи української сторони готується відкриття нового 
Жовківського спільного пункту пропуску через кордон, що істотно спростить час перетину 
кордону. 

Партія регіонів почала «генеральне прибирання»  Іван Капсамун, «День».................3 

До речі, щодо згадки прізвища Сивковича. Так, у Партії регіонів є подібні члени, але 
виключення Маркова з партійної структури може стати сигналом про можливе «велике 
прибирання» у владній партії. Якщо так буде — це великий плюс для регіоналів, якщо ні, 
звичайно, мінус. А от для опозиції — це виклик, особливо на фоні заяв Тимошенко про 
Маркова.  

Ударился в кампанию  Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) ..............................6 

Народные депутаты внесли изменения в Налоговый кодекс, согласно которым лица, имеющие 
вид на жительство в другой стране, не считаются проживающими в Украине. По мнению 
В.Кличко, который имеет право на проживание в Германии, власть, приняв поправки в кодекс, 
"пытается не допустить его участия в президентских выборах". На этом фоне вопрос 
Ю.Тимошенко, который предполагалось решить вчера в Раде, отошел на второй план. 

Кличко йде в президенти  Леся Волошка, "Україна молода"...........................................8 

Уже після 17–ї години Верховна Рада 367 голосами «за» внесла до порядку денного цей та ще 
два законопроекти, які стосуються долі засудженої екс–Прем’єрки Ю.Тимошенко, — «щодо 
лікування ув’язнених за кордоном» за авторством С.Міщенка та А.Лабунської. На 
голосування ці три проекти буде винесено через тиждень, після того, як їх розглянуть 
профільні комітети. 

Як убити двох зайців, один з яких – Кличко  Журнал "Український тиждень" ...........9 

24 жовтня 2013 року, в Україні відбувся путч. Принаймні так вважають представники фракції 
УДАР, яких, за висловом класика-регіонала, у цей день «розвели, як кошенят». Твердження 
про путч доволі сумнівне, хоча й має право на існування, але цей день і справді може увійти в 
історію. Хоча б тому, що в парламенті вперше, за майже рік роботи цього скликання, було 
розіграно таку блискучу комбінацію зі знешкодження суперника ніби руками його ж 
союзників. 

Зачем Партия регионов взялась за Кличко  Максим Каменев, Журнал «Форбс» 

(Украина) ............................................................................................................................10 

Т.Березовец объясняет: ЕС настаивает, чтобы за закон, который позволит освободить экс-
премьера, совместно голосовали регионалы и оппозиционеры. «За решение этого вопроса 
отвечает лично президент. Европейцы четко дали понять: они не примут в качестве 
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объяснения за провал голосования в парламенте рассказ о том, что оппозиция не захотела 
поддержать законопроект власти». 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Владимир Рыбак уверен в подписании СА даже без разрешения вопроса 

Тимошенко  Фокус.ua .......................................................................................................12 

Председатель ВР делает акцент на том, что Евросоюз видит стремление депутатов в работе 
над вопросом экс-премьера, чего вполне достаточно. Он еще раз подчеркнул, что решить ее 
вопрос сейчас невозможно по юридическим причинам. 

Сергій Пашинський: «Ю.Тимошенко не писатиме В.Януковичу листа про 

помилування»  Українські Національні Новини ..............................................................13 

“Юлія Володимирівна абсолютно невинна і ніяких прохань, тим більше Януковичу, вона 
писати не буде. Вона готова лише прийняти запропонований варіант місією Кокса-
Кваснеського про скасування її незаконного строку і відбуття її на лікування у Німеччину”, - 
сказав С.Пашинський. 

Самая плодовитая оппозиция в мире  Главком.............................................................13 

Пока Партия регионов мобилизует все силы вокруг одного кандидата в президенты 
В.Януковича, в оппозиционном лагере идет не прекращающийся процесс «брожения». Одна 
из последних попыток объединения – «Батькивщины» и «Фронта змин» - не дала ожидаемого 
результата. Недовольных «слиянием» на местах не удается утихомирить уже не первый месяц. 
На политический рынок выходят все новые и новые проекты. И все они нацелены на 
оппозиционный электорат. 
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Друковані видання 

Поляків цікавить транскордонне співробітництво з нами Україна та Польща 
готуються до Міжпарламентської асамблеї  
"Голос України" 

4—12 листопада у Верховній Раді відбудеться засідання Міжпарламентської асамблеї 
України та Республіки Польща. Учора пройшло організаційне засідання української частини 
асамблеї. Наша держава готує  конкретні ініціативи, а деякі кроки вже зроблено. 

Співголова Міжпарламентської асамблеї, заступник Голови Верховної Ради України 
Руслан Кошулинський повідомив, що за ініціативи української сторони готується відкриття 
нового Жовківського спільного пункту пропуску через кордон, що істотно спростить час 
перетину кордону. Наразі тривають ремонтні роботи на чотирикілометровому відрізку дороги, 
які мають бути завершені найближчим часом. В українському парламенті створено 
міжфракційну депутатську групу «Карпатський регіон», яка опікується проблемами 
прикордонних областей та співпрацею з країнами Карпатського регіону. Найближчим часом, за 
словами Р.Кошулинського, у Верховній Раді буде зареєстровано законопроект щодо 
інвестиційної привабливості гірських регіонів. Своєю чергою Сейм Республіки Польща ініціює 
виділення фінансових дотацій із бюджету Європейського Союзу всім країнам Карпатського 
регіону. Для нас є також надзвичайно корисним позитивний досвід поляків із реформування 
місцевого самоврядування. А польську сторону цікавить транскордонне співробітництво, 
реконструкція доріг від польського кордону до Львова та до столиці —  Києва. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=304618 

Партія регіонів почала «генеральне прибирання»  
Іван Капсамун, «День» 

Парадоксальна складається ситуація навколо затримання екс-регіонала Ігоря Маркова. 
Вона так само, як і непохитна позиція влади щодо євроінтеграційного курсу України, змушує 
задуматися не тільки противників, а й прибічників Партії регіонів. Наче «свій» — чому 
спочатку позбавили депутатського мандату, а тепер ще і затримали? А головне — за що? За 
побиття (причому, жорстоке) «бандерівців» у 2007 році, які мітингували біля 
облдержадміністрації проти встановлення пам’ятника Катерині II. 

«Хочу підкреслити: дуже погано, що ця справа тягнулася з 2007 року, — коментує 
представник Партії регіонів Володимир Зубанов. — За цю нерішучість правоохоронні органи 
теж мають нести відповідальність. Люди повинні бачити, що у нас правова держава. Може, у 
когось в Одесі було бачення, що Маркова не потрібно було чіпати, але покарання мусить бути». 

Коли при владі Партія регіонів, для проросійськи налаштованих громадян України 
справа проти Маркова за побиття націоналістів — це, здається, просто аномально з погляду 
переконань. 

Саме через це, а також тому що просто «босс и кормилец», прихильники Маркова і 
партії «Родина» намагалися відстояти його в Одесі — за повідомленням обласної міліції, 
намагалися перешкодити вивезенню до Києва в суд для обрання запобіжного заходу. В 
результаті тривалого протистояння і бійок між «марковцями» та «Беркутом» (є постраждалі з 
обох сторін) колишнього депутата таки вивезли до столиці. Але це не все. Виявляється 
напередодні затриманий підготував відеозвернення до одеситів: «Я закликаю вийти на вулицю і 
показати цьому режиму, що ми — не безсловесне стадо, а ми — громадяни». 

Враховуючи «явище Маркова» в Одесі, слова з його уст про стадо і громадян звучать 
особливо знущально. «Те, що Маркова покарали за одну з нечисленних провин, а не за 
антидержавницьку ідеологію, наприклад, не закрили його абсолютно фашистський канал АТВ, 
який працює і, я так розумію, буде працювати, не дасть ніяких наслідків, — коментує «Дню» 
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історик з Одеси Олександр Музичко. — Затримання Маркова — це лише один з епізодів, тому 
що є, наприклад, резонансне вбивство Максима Чайки — достатньо талановитого студента, на 
якого після вбивства вилили купу бруду. Цю ситуацію так ніхто і не розслідував». 

Хоча навряд чи заклик до одеситів допоможе Маркову. Хіба що ускладнить його 
становище, адже підбурення людей до протестів може стати черговим привидом для порушення 
справи проти нього. «Членство у будь-якій партії — провладної чи опозиційної — не гарантує 
недоторканості, якщо це стосується порушення законів, — каже Зубанов. — Марков — це 
приклад. Були відповідні більш ранні події, де він порушував закон. Будь-якій людині, 
незалежно від того, політик він чи ні, потрібно відповідати за свої дії. Політики тут я не бачу, 
це чистий кримінал. Якщо, наприклад, відповідні порушення скоюють представники 
«Свободи», то аналогічно справи порушується». 

Після виключення з фракції Партії регіонів, власник сміттєзбиральної компанії «Союз», 
як відомо, почав формувати власну політичну силу на «базі євразійської ідеології». Особливо 
показовою в цьому плані була заява Юлії Тимошенко: «На Сході та Півдні України народився 
новий молодий, енергійний, харизматичний, ідеологічний лідер проросійськи налаштованих 
громадян України, який гарантовано буде балотуватися в президенти». Як вам така атестація? 

«Це провокаційна заява, — продовжує регіонал. — Я думаю, щоб Марков був лідером 
якоїсь частини нашої держави, повинні бути якості, яких у нього немає. Якщо комусь хочеться 
збурювати суспільство такими думками, не вийде, реального потенціалу у нього я не бачу. Я 
навіть не бачу електорального поля для тих поглядів, які сповідує Марков». 

Утім, Марков пізніше таки заявив, що буде балотуватися  у президенти 2015 року. 
Можливо, це стало останньою краплею для влади? Насправді, сьогодні як і під час 2011 року, 
коли Генпрокуратура порушила кримінальну справу проти екс-президента Леоніда Кучми, 
почали тиражувати багато причин — чому Марков (тоді — Кучма) опинився під прицілом. 

«Ця ситуація абсолютно чітко вкладається в плани Партії регіонів, яка намагається 
показати справедливість своїх дій, мовляв, вона бореться не тільки проти опозиції та 
проукраїнських сил, а й проти своїх сателітів і тих, хто «заривається» в самій партії, — 
підкреслює Музичко. — Але у мене ця ситуація не викликає радості, тому що я чітко розумію 
— це наслідок конфлікту Ківалова з братами Марковими. Причому, він не є світоглядним чи 
концептуальним, а є суто прагматичним, пов’язаним з перерозподілом та дерибаном власності в 
Одесі». 

Звичайно, версії мають місце бути: ліквідація можливого конкурента, бізнес-розборки, 
піар заради євроінтеграції, демонстрація росіянам «хто у домі хазяїн»... Але головним тут є те, 
що діяльності людини з не дуже хорошою репутацією може бути дана юридична оцінка (про 
злочини і звинувачення на адресу Маркова, здається, в ЗМІ написано море матеріалів). І робить 
це саме нинішня влада, хай би які мотиви вона не мала.  

На цьому фоні заява екс-міністра МВС Юрія Луценка виглядає просто недолугою. На 
своїй сторінці у «Фейсбук» він пише: «Прикол сьогоднішніх подій навколо Маркова, більш 
відомого як лідера ОЗУ Марадонни, в тому, що зараз підконтрольні регіоналам силовики 
висувають йому те ж саме звинувачення, яке в 2009 висував я на посаді глави МВС. Тоді його зі 
скандалом скасувала проянуковичцька прокуратура. В ті дні мені особисто дзвонив депутат ПР 
Сивкович і попереджав, що він не допустить арешту Маркова, який ховався від допиту на його 
дачі. Потім Марадонну вивезли в Придністров’я на авто з депутатськими номерами під 
прикриттям нардепа КПУ Царькова». 

Юрій Віталійович разом із своїми соратниками були при владі і мали всі можливості ще 
тоді поставити крапку в цій справі. Вони цього не зробили. Про що мова? Хіба когось цікавить, 
які тоді були розклади у владі (хто що контролював) — це або непрофесіоналізм, або невміння 
контролювати владу, або банальне небажання розбиратися. А головне, нереформована система, 
жертвою якої став і сам Луценко, ну і, звичайно, Тимошенко. 

До речі, щодо згадки прізвища Сивковича. Так, у Партії регіонів є подібні члени, але 
виключення Маркова з партійної структури може стати сигналом про можливе «велике 
прибирання» у владній партії. Якщо так буде — це великий плюс для регіоналів, якщо ні, 
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звичайно, мінус. А от для опозиції — це виклик, особливо на фоні заяв Тимошенко про 
Маркова.  

Ще один важливий момент. «Якщо будуть карати вибірково, політика не зміниться, вона 
не стане реально проукраїнською, — каже Музичко. — Подивіться той же Костусєв та йому 
подібні продовжують політику русифікації в Одесі, переслідування української культури, але 
реакції на це немає. Хоча я не здивуюся, коли, наприклад, Костусєв, якого вже начебто хотіли 
відправити у відставку, втече або раптом опиниться в Росії. Це політика розпалювання 
міжнаціональної ворожнечі. За неї відповідав не тільки Марков».      

Можливо, «вибіркове правосуддя» і має місце, але хтось заперечить, що по відношенню 
до Маркова правосуддя таки має бути? Ось цікавий допис з цього приводу правника Геннадія 
Друзенка у ФБ: «Цікаво, чи вступляться ЄС-івці за Маркова, якого затримали в Одесі? Щоразу 
після згадування цього «політика» мені хочеться вимити руки, але вибірковість застосування 
проти нього українського судочинства не менш, якщо не більш очевидна, аніж у справах проти 
ЮВТ...». 

Навіть якщо вдатися до аналізу згаданих версій, які тиражуються... Влада знову 
тактично переграє опозицію. Вона показує, що право таки діє — хороший сигнал для 
Євросоюзу, особливо в контексті євроінтеграції, також влада своїми діями по відношенню до 
Маркова фактично здійснює асиметричні дії в умовах російсько-українського протистояння 
(погляди затриманого відомі), ну і показує всім незгодним, що йти проти ПР ризиковано, тим 
більше, перебирати у неї електорат. Опозиція, натомість, заступилася за Маркова, коли його 
лишили депутатства, а в «Батьківщині» навіть побачили в ньому ознаки нового лідера. І це при 
тому, що «марковці» побили «свободівців» та членів «Просвіти». 

«Але є тут і позитив, — наголошує Музичко. — Ми знаємо, що колись російський діяч 
Станіслав Говорухін передрікав велику кримінальну революцію, коли «кримінальні 
авторитети» переборяться і поборять один одного. Можливо, коли це нарешті відбудеться в 
Україні, проукраїнським силам стане легше. Таким чином, відкриються якісь шпарини для 
нових сил. Або будуть виникати нові люди, новий електорат, який зрозуміє, що «Русский мир», 
українофобія нікуди не веде — це глухий кут. Звичайно, це не означає, що вони автоматично 
проголосують за Тягнибока, Кличка чи Яценюка, тому що, можливо, їм хочеться бачити когось 
більш притомного. Чи зможуть з’явитися нові сили на порожньому місці?». 

Роман Доброхотов, голова демократичного руху «Ми», Росія: 

— У політичній структурі України, окрім двох потужних сил — Партії регіонів і 
демократичних ліберальних партій, — є ще якісь дивні сили в Одесі та Криму. Проте якщо 
поглянути стороннім оком, здається, що ці групи більше пов’язані з криміналом, аніж із певною 
ідеологією і цінностями. Мені постійно потрапляли на очі ролики, в яких місцеві депутати та 
їхні помічники б’ють то журналістів, то якихось мітингувальників. За всього дикунства, яке ми 
спостерігаємо в російській політиці, — таке у нас трапляється нечасто. 

Мені здається досить логічним, що влада України вирішила розібратися зі своїми 
«радикалами». Приємно, що Янукович (який, як вважається, ближчий до проросійських партій) 
намагається поставити на місце знахабнілих громадян. На мій погляд, вони дискредитують 
Росію загалом в очах українців. Саме через таких очманілих навіжених, пов’язаних з 
бандитами, в Україні про Росію думають як про країну криміналу, яка прагне захопити 
контроль над Україною. Створюється образ, що Росія не так дружня країна, як релікт 
Радянського союзу. У відповідь це викликає зростання націоналістичних настроїв в Україні, які 
виявляються такими ж неадекватними, як і всі проросійські настрої. 

Відновлення порядку і розгляд ситуації щодо «радикалів» підуть на користь відносинам 
між Києвом і Москвою. Та й не тільки це — люди повинні відповідати за свої вчинки, і дивно, 
звичайно, що тривалий час людина залишалася безкарною. 

Щодо позбавлення депутатського мандата Маркова. Це видається дещо незвичним, але, з 
другого боку, вже давно в галузі економіки й інтеграції Україна обрала європейський вектор. 
Останнім часом ЄС, втомившись, що Україна, як і Білорусь, намагається грати на обидві 
сторони — висунув ультиматум: або ми, або Митний союз із Росією. Україна, певно, робить 
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вибір на користь Європи. Російський громадянин вважає, що жодної загрози для Росії в цьому 
немає, оскільки ЄС — це принципово більш економічний і, з правового погляду, «моральний» 
блок країн. Тому логічно, що Україна орієнтується на нього. На мій погляд, у довгостроковому 
періоді це буде добре і для Росії. Що більш буде розвинутою Україна і більш інтегрованою в 
Європу, то сильнішим буде європейський вплив, зокрема й на Росію. Мені як прибічникові 
європейських цінностей хотілося б, аби Україна була в цьому сенсі позитивним прикладом для 
Росії. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/partiya-regioniv-pochala-generalne-pribirannya 

Ударился в кампанию  
Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

О планах принять участие в президентских выборах 2015 года Виталий Кличко объявил 
с парламентской трибуны на вечернем заседании Верховной Рады. "Чтобы положить конец 
всяческим попыткам расправиться со мной, как с возможным кандидатом, хочу заявить: я 
баллотируюсь в президенты",— сказал Кличко. 

Ранее лидер УДАРа избегал прямого ответа на вопрос о своем участии в президентских 
выборах. "Я рассматриваю возможность баллотироваться на пост президента, но окончательное 
решение мы примем только после консультаций с общественностью",— сказал он журналистам 
18 сентября. В то же время соратники Виталия Кличко по оппозиции неоднократно призывали 
оппозицию поддержать единого кандидата в президенты. Таким кандидатом в "Батькивщине" 
считается отбывающая тюремный срок Юлия Тимошенко. Именно ее еще в 2012 году выдвинул 
кандидатом в президенты съезд партии "Батькивщина". Учитывая вчерашнее заявление Кличко, 
можно с уверенностью сказать, что оппозиционных кандидатов на выборах в 2015 году будет 
как минимум двое. 

Следует отметить, что, по данным различных социологических служб, Виталий Кличко 
входит в тройку возможных лидеров президентской гонки. Согласно исследованию Центра им. 
Разумкова, проводившегося с 30 сентября по 8 октября, в случае второго тура и выхода в него 
Виктора Януковича и Виталия Кличко действующий президент может проиграть чемпиону 
мира по боксу с разницей в 17%. 

Заявление Виталия Кличко оказалось вынужденной мерой. Оно прозвучало после того, 
как вчера на утреннем заседании Верховная рада приняла правительственный законопроект 
N2054а "О внесении изменений в Налоговый кодекс" относительно учета и регистрации 
налогоплательщиков. Одна из норм этого документа гласит: "В случае если лицо имеет право 
постоянного проживания на территории иностранного государства, оно считается не 
проживающим на территории Украины". Напомним, согласно ст. 103 Конституции проживание 
в Украине на протяжении 10 лет подряд до дня президентских выборов является одним из 
требований к кандидату на пост главы государства. Как известно, у Кличко есть вид на 
жительство в Германии. Вчера он заявил, что появление этой нормы инспирировано властью 
против него, как "политического конкурента Виктора Януковича". 

Автором скандальной поправки в Налоговый кодекс, как выяснилось в начале заседания 
парламента, является народный депутат Игорь Брыченко ("Батькивщина"). "Это война 
представителей оппозиции друг против друга",— убеждали журналистов представители Партии 
регионов в коридорах Рады. Позже народный депутат Анна Герман заявила, что во внесении 
этой поправки был заинтересован лично лидер "Батькивщины" Арсений Яценюк, который 
таким образом избавлялся от конкурента на президентских выборах из числа оппозиционеров. 

В партии "Батькивщина" категорически отрицают, что ведут подковерную 
политическую игру, и заявляют о фальсификации поправки. "Мы сегодня утром увидели это. 
Игорь Брыченко сразу написал заявление в прокуратуру, и мы пошли к Рыбаку. Рыбак сказал, 
что законопроект не будет рассматриваться, а потом поставил его на голосование без каких-
либо договоренностей",— заявил Яценюк. В результате законопроект поддержали 239 
народных депутатов парламентского большинства. 
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После принятия документа представители фракции УДАР заблокировали 
парламентскую трибуну. "Мы требуем переголосовать этот законопроект! Он был принят с 
нарушением регламента — депутаты голосовали без обсуждения!" — заявил "Ъ" народный 
депутат Павел Розенко (УДАР). Во время вечернего заседания Рады лидер "Батькивщины" 
сообщил, что команду голосовать спикеру дал лично президент Виктор Янукович, и сделано 
это было для того, чтобы "получить возможность уничтожить украинскую оппозицию". "Я вам 
четко говорю, у нас в оппозиции правило: один за всех, все — за одного!" — заверил господин 
Яценюк. 

В партии УДАР опасаются, что когда закон вступит в силу, у Центральной 
избирательной комиссии появятся основания отказать Виталию Кличко в регистрации 
кандидатом в президенты из-за его проживания и работы в Германии. В свою очередь лидер 
УДАРа полагает, что наличие вида на жительство в другой стране не противоречит украинским 
законам. "Я гражданин Украины с момента провозглашения независимости и всегда им 
остаюсь! — заявил господин Кличко.— Сейчас, пытаясь не допустить меня к участию в 
президентских выборах из-за статьи в Налоговом кодексе, меня фактически пытаются лишить 
гражданства Украины — это нонсенс и циничное жульничество. Не выйдет!" 

В Центризбиркоме заверили, что новая норма Налогового кодекса не скажется на 
регистрации Кличко кандидатом в президенты. "Конституция четко определяет критерии, при 
которых гражданин может быть избран президентом,— эти нормы относятся к сфере действия 
законов о выборах президента, закона о свободе проживания и передвижения и Гражданского 
кодекса. Налоговый кодекс регулирует другую сферу — отношения между государством и 
налогоплательщиками. Сомневаюсь, что он будет иметь значимое влияние на трактовку 
отдельных положений избирательного законодательства",— заявил "Ъ" заместитель главы 
Центризбиркома Андрей Магера. 

Вчерашние события в парламенте отодвинули на второй план решение вопроса об 
освобождении Юлии Тимошенко. Утром народный депутат Владимир Олийнык (Партия 
регионов) предложил Верховной раде внести в повестку дня два законопроекта, которые 
позволят экс-премьеру выехать на лечение в Германию. 

"Регионалы" готовы поддержать один из них — авторства народного депутата Сергея 
Мищенко (внефракционный), который не предполагает снятия обвинений и судимости с экс-
премьера. В среду глава парламентского комитета по вопросам законодательного обеспечения 
правоохранительной деятельности Андрей Кожемякин ("Батькивщина") отказался рассмотреть 
на заседании комитета этот документ, а также инициативу еще одного внефракционного 
депутата — Анжелики Лабунской (она предлагает предоставить суду право принимать решение 
о выезде заключенного для лечения за рубеж на основании справки и заявления медицинского 
учреждения). Напомним, соратники Юлии Тимошенко настаивают на ее полной реабилитации. 

— Или вы категорически против подписания соглашения об ассоциации с ЕС, или вы не 
хотите, чтобы Юлия Тимошенко лечилась! — обращаясь к оппозиции, заявил господин 
Олийнык. 

В оппозиции выступили с встречным предложением. Выйдя на трибуну, Арсений 
Яценюк заявил, что вместе со своими коллегами Олегом Тягныбоком ("Свобода") и Виталием 
Кличко зарегистрировал другой законопроект — "О запрете избирательного правосудия и 
снятии преград для подписания соглашения об ассоциации с Евросоюзом". Этим документом 
предлагается предоставить Верховной раде право применять "индивидуальную амнистию". 
"Применить индивидуальную амнистию к Тимошенко Юлии Владимировне, освободив ее от 
отбывания наказания, назначенного Печерским райсудом 11 октября 2011 года... считать 
судимость Юлии Тимошенко снятой",— сказано в законопроекте. 

— Любой человек, который получил решение Европейского суда по правам человека, 
получит в соответствии с этим законом право на помилование или амнистию! — заявил 
господин Яценюк, призвав Партию регионов поддержать законопроект. 

Владимир Рыбак отказался внести этот документ в повестку дня. На вечернем заседании 
Рады народные депутаты поручили профильному комитету рассмотреть все три законопроекта, 
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которые касаются лечения и освобождения Юлии Тимошенко, чтобы проголосовать за них на 
следующей пленарной неделе — с 5 по 8 ноября. 

http://www.kommersant.ua/doc/2327427 

Кличко йде в президенти  
Леся Волошка, "Україна молода" 

Замість обіцяних законопроектів про дозвіл на лікування ув’язнених за кордоном увагу 
депутатів Верховної Ради вчора несподівано привернуло інше резонансне питання: внесення 
поправок до Податкового кодексу щодо обліку та реєстрації платників податків. Після того як 
цей, на перший погляд, безневинний проект ухвалили 239 голосами, опозиція заблокувала 
трибуну. Очільники фракцій «Батьківщини» та «УДАРу» Арсеній Яценюк і Віталій Кличко 
щось довго пояснювали спікерові Володимиру Рибаку, після чого він запросив фракційних 
лідерів на нараду до себе в кабінет, відпустивши «рядових» парламентаріїв на дострокову 
перерву — «попити чайку». 

Як пояснив згодом у своєму «Фейсбуці» речник київської «Свободи» Олександр 
Аронець, «під виглядом економічного закону «регіонали» протягнули норму, згідно з якою 
Кличку може бути відмовлено в реєстрації кандидатом у Президенти». 

Підступ криється у доповненні до підпункту 170.11.1 пункту 170.11 статті 170 
Податкового кодексу, яку доповнено таким реченням: «У випадку, якщо особа має право 
постійного проживання на території іноземної країни, вона вважається такою, що не проживає в 
Україні». 

Оскільки Віталій Кличко певний час жив і боксував у Німеччині, де сплачував податки й 
куди часто їздить, він підпадає під це визначення. А отже, не зможе балотуватися в президенти 
як такий, що не мешкав в Україні необхідні для кандидата на пост глави держави 10 років. 

Автором скандальних поправок є депутат від «Батьківщини» Ігор Бриченко, який сам за 
законопроект у цілому не голосував, як і вся його фракція та фракція «Свободи». Не підтримали 
законопроект і 15 зі 188 присутніх у залі «регіоналів» — серед представників цієї фракції таких 
«резидентів» також вистачає. А от в «УДАРі» один голос знайшовся — його забезпечив 
львів’янин Ярослав Дубневич. 

Надалі нормальної роботи в Раді вже, вважай, не було аж до 16–ї години. Поки лідери 
фракцій засідали в кабінеті спікера, «УДАРівці» в кулуарах обіцяли журналістам боротися за 
скасування поправки як політичним, так і юридичним шляхом. 

А по завершенні тривалої перерви сам Віталій Кличко зійшов на трибуну і прямо заявив, 
що балотуватиметься в президенти. «У зв’язку з тими брудними махінаціями, що відбуваються 
в парламенті з текстами законів, до яких мають відношення провладні депутати, я хочу заявити, 
що цим мене не залякати і не зупинити. І щоб покласти край всіляким спробам розправитися зі 
мною як із можливим кандидатом, я хочу заявити: я балотуюся в президенти. Я — громадянин 
України з моменту проголошення незалежності нашої держави і завжди ним буду», — 
наголосив лідер «УДАРу». 

Тим часом позафракційний нардеп Сергій Міщенко, якого опозиція останнім часом 
звинувачує в законотворчому ретранслюванні інтересів Банкової, зареєстрував постанову про 
скасування щойно внесених у Податковий кодекс змін. А голова профільного комітету ВР, 
представник Партії регіонів Віталій Хомутинник заявив, що норму, яка обурила Кличка і його 
прихильників, «буде змінено». 

Три опозиційні фракції внесли на розгляд Верховної Ради законопроект щодо заборони 
вибіркового правосуддя та зняття перешкод для підписання асоціації між Україною та ЄС. Про 
це з парламентської трибуни заявив голова фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк, 
пояснивши, що проект закону «передбачає заборону політичних переслідувань щодо будь–якої 
особи, яка в Євросуді з прав людини отримала рішення, що базується на порушенні пункту 18 
базової конвенції про права людини». Згідно з проектом, людина, щодо якої винесено 
відповідне рішення Європейського суду, отримує право або на помилування, або на амністію. 
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Уже після 17–ї години Верховна Рада 367 голосами «за» внесла до порядку денного цей 
та ще два законопроекти, які стосуються долі засудженої екс–Прем’єрки Юлії Тимошенко, — 
«щодо лікування ув’язнених за кордоном» за авторством Сергія Міщенка та Анжеліки 
Лабунської. На голосування ці три проекти буде винесено через тиждень, після того, як їх 
розглянуть профільні комітети. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2356/180/83834/ 

Як убити двох зайців, один з яких – Кличко  
Журнал "Український тиждень" 

24 жовтня 2013 року, в Україні відбувся путч. Принаймні так вважають представники 
фракції УДАР, яких, за висловом класика-регіонала, у цей день «розвели, як кошенят». 

Твердження про путч доволі сумнівне, хоча й має право на існування, але цей день і 
справді може увійти в історію. Хоча б тому, що в парламенті вперше, за майже рік роботи цього 
скликання, було розіграно таку блискучу комбінацію зі знешкодження суперника ніби руками 
його ж союзників. 

Суть справи доволі проста: лідера фракції УДАР, чемпіона світу з боксу, важковаговика 
Віталія Кличка відправили в технічний нокаут одним натиском кнопки. 

Зроблено було це так віртуозно, що коли всі зрозуміли, що ж насправді сталося, було 
вже занадто пізно. 

А починалося все доволі позитивно. Згідно із заздалегідь домовленими планами, 
сесійний день мав бути присвячений звільненню лідера БЮТ Юлії Тимошенко. До обіду 
звичайна робота над звичайними законами, а далі мали внести на розгляд два законопроекти 
щодо лікування ув’язнених за кордоном. Один з них написав екс-бютівець Сергій Міщенко, 
інший – альтернативний йому, позафракційна Анжеліка Лабунська. Законопроект Міщенка 
соратникам Тимошенко не сподобався, бо, як вони вважають, це «варіант Банкової», а от 
законопроект Анжеліки Лабунської нібито міг бути прийнятим. 

Трохи насторожила давно небачена ранкова активність депутатів-регіоналів, які ледь не 
повною фракцією приперлися в парламент і майже не відходили від своїх місць. Утім, це можна 
було списати на що завгодно. Чи на законопроект про полювання і мисливські угіддя, внесений 
Нестором Шуфричем, який перейнявся популяцією карпатських ведмедів, чи на зацікавленість 
у прийнятті урядового закону про розрахунки векселями.   

А тому, коли в тиші та спокої спікер Володимир Рибак зненацька вніс законопроект 
Кабміну про зміни до Податкового кодексу щодо обліку та реєстрації платників податків, ніхто 
навіть не думав сперечатися. Верховна Рада чинно ухвалила закон 239-ма голосами «за», і лише 
коли «сталося», фракція УДАР зненацька зірвалася з місць і посунула до трибуни. Утім, було 
вже пізно. 

Блокування нічого по суті не дало. Трохи наляканий Рибак, якого майже взяли в обійми 
Віталій Кличко з Арсенієм Яценюком, і так збирався втікати із зали засідань, а тому швидко 
оголосив перерву. Опозиція виглядала  доволі розгубленою, а регіонали з комуністами спокійно 
за всім цим спостерігали, чекаючи інструкцій, які, власне, не забарилися. Вийшов віце-спікер 
Ігор Калетник і оголосив перерву до 16-ї години. 

Те, що ударівці називають путчем, формально виглядають як банальні поправки до 
Податкового кодексу: «Фізична особа, яка є резидентом іноземної країни, тобто не проживає в 
Україні, може бути взята на облік за місцем реєстрації свого перебування (проживання) на 
території України. У випадку, якщо особа має право постійного проживання на території 
іноземної країни, вона вважається такою, що не проживає в Україні». 

Все правильно, чи не так? А втім, є певні нюанси. А нюанси ці безпосередньо 
стосуються  найрейтинговішого опозиціонера Віталія Кличка. 

Якщо дотримуватися букви цього новоприйнятого підпункту, то Кличку  можуть 
відмовити в реєстрації кандидатом у президенти. Адже якщо він, маючи право на проживання в 
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іншій країні, тобто в Німеччині, був її резидентом і платив там податки, відповідно він не 
проживав в Україні необхідні для балотування 10 років... 

Парадокс ситуації полягає ще й у тому, що, як виявилося, ініціатором цих поправок  
значиться   депутат-бютівець Ігор Бриченко нібито в обхід звичайної процедури, до того ж їх 
проголосував депутат від УДАРу Ярослав Дубневич. 

Те, що проживання Кличка на дві країни і справді може бути великою перешкодою для 
його балотування в президенти, ні для кого не секрет. Про це не раз повідомляли ЗМІ, та й сам 
Кличко визнавав, що живе в Україні всього шість років, а до того майже 13 років мешкав у 
Німеччині. Тільки от ці перешкоди були якісь надто ефемерні та не конкретні. Усі розуміли, що 
ними, очевидно, спробують скористатися, але ніхто не підозрював, що знешкодження 
відбудеться саме в такий оригінальний спосіб через Податковий кодекс, та ще й так 
несподівано рано. 

Звісно, коли ударівці трохи оклигають після пережитого шоку, вони будуть намагатися в 
будь-який спосіб цей закон скасувати, визнавши його чи то неконституційним, чи прийнятим з 
порушеннями. Власне вони вже від початку почали про це заявляти. І виглядає, що цей момент 
сценаристи якраз не надто добре продумали. Адже для здійснення цих ударівських погроз є 
доволі багато часу. 

Інша справа, чи саме цей момент був основною метою такої багаторівневої комбінації. 
Адже цілком можливо, що це лише один з пунктів великого плану. 

Як і слід було очікувати, в якийсь момент тривожну тишу розірвали такі сподівані і такі 
передбачувані виправдання. Регіонали вустами Хомутинніка природно заперечили сплановану 
«підставу», заявивши, що готові навіть у разі потреби скасувати ці скандальні поправки, 
щоправда, дотримуючись процедури, а бютівці вустами Соболєва заявили, що їхній колега 
Бриченко зовсім не винен у тому, що сталося, бо якраз мав намір відкликати свої поправки, але 
хитрі регіонали поставили документ на голосування в цілому. Ну і на додачу ще й ударівець 
Дубневич виявився непричетним до голосування… 

Вечірнє засідання вчасно не почалося і жодних суттєвих домовленостей з цього питання 
на перемовинах досягнено не було. А коли все-таки Рада запрацювала і на трибуну один за 
одним почали виходити по черзі лідери трьох опозиційних фракцій, сталося щось неймовірне – 
у важковаговика Кличка здали нерви… 

«З огляду на всі провокації, брудні ігри та маніпуляції з текстами законів, що ухвалюють 
у парламенті провладні депутати, я хочу заявити, що мене цим не залякати і не зупинити. Щоб 
покласти край усіляким домислам і спробам розправитися зі мною як з можливим кандидатом, 
я заявляю однозначно: я йду в президенти», – голосно заявив лідер лідер УДАРу і сперся на 
свій міцний кулак. Його колега по опозиції Арсеній Яценюк, почувши таке одкровення, помітно 
зблід… 

Взяв слово і бютівець Ігор Бриченко: «Я вам і ще раз кажу, що до закону 2045 поправок, 
які позначені від Ігоря Бриченка, я не маю ніякого відношення. І не треба гратися. Якщо ви не 
хочете приймати закон про звільнення Тимошенко, то не треба перекладати на Ігоря Бриченка 
ваші проблеми». 

Власне на цьому можна було б ставити крапку, бо все, що робили депутати після цього, 
не мало суттєвого значення. Включили до порядку денного законопроекти про звільнення 
Тимошенко, проголосували ще кілька законів, але все це дрібниці. Сценаристи шоу, здається, 
таки досягли мети, принаймні короткотривалої. 

http://tyzhden.ua/Politics/92332 

Зачем Партия регионов взялась за Кличко  
Максим Каменев, Журнал «Форбс» (Украина)   

Главной героиней вчерашнего дня в Раде должна была стать Юлия Тимошенко. 
Депутаты планировали рассмотреть законопроект внефракционного Сергея Мищенко о 
правилах выезда заключенных на лечение за границу. Но вышло иначе. Место ньюсмейкера 
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занял Виталий Кличко. Неожиданно для главы УДАРа под вопросом оказалось его участие в 
президентских выборах 2015 года. Баллотироваться ему может помешать принятый 239 
голосами законопроект с поправками в Налоговый кодекс. Зачем регионалы ударили по Кличко 
и взбудоражили Раду в день, когда должен был решиться вопрос Тимошенко? 

Подготовка к бою 

В четверг утром в Раду оппозиция пришла с новым законопроектом «О запрете 
избирательного правосудия и снятии препятствий к соглашению об ассоциации между 
Украиной и ЕС». Если раньше соратники Тимошенко настаивали на ее частичном 
помиловании, то суть этого документа – амнистировать, снять судимость и немедленно 
освободить экс-премьера на основании решения Европейского суда по правам человека. 
Подписи Кличко и Олега Тягнибока под проектом закона Арсений Яценюк собирал впопыхах, 
прямо в Раде. «Юрочка, ситуация такая: мы сейчас регистрируем новый законопроект и 
поддерживаем его, а законопроект Мищенко – нет. Трибуну не блокируем», – делилась с мужем 
Юрием Луценко планами оппозиции на день депутат от «Батьківщини» Ирина Луценко. 

На вопрос о том, почему законопроект по Тимошенко оппозиционеры внесли с таким 
опозданием, ее защитник Сергей Власенко ответил шутя: «Это вопрос из серии: почему вы 
переходите улицу именно в этом месте?» Дескать, власть разумных альтернатив не предложила, 
поэтому пришлось разработать документ самостоятельно.  

Но ни до него, ни до законопроектов Мищенко и внефракционной Анжелики Лабунской, 
которые спикер парламента Владимир Рыбак обещал поставить на голосование, дело не дошло. 
Планы на день перевернул принятый во втором чтении проект закона «О внесении изменений в 
Налоговый кодекс Украины относительно учета и регистрации налогоплательщиков». 
Принципиальной для оппозиционеров оказалась поправка №76 нардепа от фракции 
«Батьківщина» Игоря Бриченко. Ее суть – если у человека есть право на постоянное 
проживание в другой стране, то считается, что в Украине он не живет. Эта норма бьет по 
Кличко, который имеет право на жительство в Германии. Как следствие – его могут не 
зарегистрировать кандидатом в президенты. 

Обходной путь 

Бриченко от авторства скандальной поправки открестился, заявив, что это 
фальсификация власти. ПР свою причастность к инциденту отрицает, но в неофициальных 
беседах сразу два регионала, один из которых возглавляет парламентский комитет, говорят 
другое: Бриченко внес поправки по их инициативе. «Он даже не понял, что конкретно его 
попросили подать в комитет. Но с утра ему, видимо, кто-то объяснил суть поправки, он 
прибежал к Хомутыннику (главе комитета по вопросам налоговой политики. – Forbes) и 
попытался отозвать правки», – рассказывает регионал. Один из внефракционных нардепов, 
который ранее входил во фракцию «Батьківщина», утверждает, что зарегистрировать 
подготовленные регионалами правки Бриченко убедил замглавы его же фракции Андрей 
Иванчук. На вопрос Forbes, правда ли это, Иванчук промолчал.  

Зачем в потенциально важный для Тимошенко день власть приняла закон, который не 
мог не спровоцировать оппозицию на конфликт? Глава одного из комитетов Рады на условиях 
анонимности рассказывает: этого от 

Оттянуть решение вопроса Тимошенко нардепов-регионалов попросил Президент 
Виктор Янукович депутатов потребовал президент Виктор Янукович, который сейчас 
находится в Минске, где планирует встретиться с президентом РФ Владимиром Путиным. 
«Идет большая игра. Президент решил посмотреть, что ему может предложить Путин. Поэтому 
ему выгодно, чтобы вопрос Тимошенко сегодня (24 октября) был в подвешенном состоянии», – 
объяснил регионал в перерыве работы парламента. По его словам, Янукович рассчитывает, что 
за отказ от подписания соглашения об ассоциации (и освобождения Тимошенко) Россия 
предложит Украине кредитную линию в размере $10 млрд и существенную скидку на газ. Это, 
впрочем, не означает, что Янукович готов отказаться от сближения с Европой.  
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Если так, план сработал частично. Несмотря на то, что возмущенные ударовцы 
отказались от идеи блокирования трибуны, все три законопроекта будут рассмотрены на 
следующей пленарной неделе.  

Ключевой вопрос – зачем регионалам понадобилось бить по Кличко, если оттянуть 
решение вопроса Тимошенко они могли, просто провалив законопроект Мищенко? Политолог 
Тарас Березовец объясняет: ЕС настаивает, чтобы за закон, который позволит освободить экс-
премьера, совместно голосовали регионалы и оппозиционеры. «За решение этого вопроса 
отвечает лично президент. Европейцы четко дали понять: они не примут в качестве объяснения 
за провал голосования в парламенте рассказ о том, что оппозиция не захотела поддержать 
законопроект власти», – уверен политолог. 

Хомутынник уже заявил, что скандальные правки в Налоговый кодекс могут быть 
откорректированы. По его словам, на совещании у спикера Рыбака лидеры фракций 
договорились, что правки будут повторно рассмотрены на заседании профильного комитета. 
«Мы посоветовались, если что-то не досмотрели, то нужно исправлять. Возможно, готовить 
поправки», – сказал регионал. 

Благодаря внесению в Налоговый кодекс неудобной для Кличко поправки регионалы 
получили серьезный рычаг давления на лидера УДАРа. Теперь они могут попытаться убедить 
его поддержать законопроект Мищенко в обмен на отмену поправки Бриченко. Ведь если 
фракция Кличко поддержит документ – требования ЕС формально будут выполнены. 

http://forbes.ua/nation/1360117-zachem-partiya-regionov-vzyalas-za-klichko 

Інтернет-ЗМІ 

Владимир Рыбак уверен в подписании СА даже без разрешения вопроса 
Тимошенко  
Фокус.ua 

Спикер Верховной Рады Владимир Рыбак все еще уверен, в том, что Соглашение между 
Киевом и Брюсселем будет подписано в ноябре, даже если проблема экс-премьера Юлии 
Тимошенко не будет решена до того времени. 

«Главные обязательства Украины перед ЕС расписаны. И в этом перечне нет пункта, 
касающегося Юлии Тимошенко. Думаю подписание соглашения возможно и без решения этого 
вопроса...», - рассказал он в интервью журналу Фокус. 

Председатель ВР делает акцент на том, что Евросоюз видит стремление депутатов в 
работе над вопросом экс-премьера, чего вполне достаточно. Он еще раз подчеркнул, что решить 
ее вопрос сейчас невозможно по юридическим причинам. 

«...Главное сейчас - вылечить человека. Все остальное потом», - заявил он. Также Рыбак 
выступил против законопроекта под авторством Мищенко, потому что он «прописан под 
Тимошенко». 

По его словам, парламент намерен проголосовать за законопроект об изменениях в 
избирательном законодательстве до саммита, в конце октября или в начале ноября. Главной 
целью он видит то, чтобы устранить невозможность ЦИК установить результаты голосования 
на избирательно участке. 

Вчера, 24 октября, вице-президент Европейской народной партии Марио Давид заявил, 
что условие об освобождении Юлии Тимошенко и предоставлении ей возможности пройти 
лечение за пределами Украины является обязательным для подписания соглашения об 
ассоциации Украины с Евросоюзом. 

Ранее председатель фракции Партии регионов в парламенте Александр Ефремов заявил, 
что на решение вопроса о возможности выезда экс-премьера Юлии Тимошенко на лечение за 
границу до Вильнюсского саммита может не хватить времени. 

http://focus.ua/politics/287462/ 
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Сергій Пашинський: «Ю.Тимошенко не писатиме В.Януковичу листа про 
помилування»  
Українські Національні Новини 

Не дивлячись на юридичні основи для звільнення Юлії Тимошенко з-за ґрат в разі її 
офіційного письмового звернення до Президента України Віктора Януковича із проханням про 
помилування, вона цього робити не буде. Про це в кулуарах парламенту розповів народний 
депутат “Батьківщини” Сергій Пашинський, передає кореспондент УНН. 

“Юлія Володимирівна абсолютно невинна і ніяких прохань, тим більше Януковичу, вона 
писати не буде. Вона готова лише прийняти запропонований варіант місією Кокса-
Кваснеського про скасування її незаконного строку і відбуття її на лікування у Німеччину”, - 
сказав С.Пашинський. 

Він підкреслив, що “Батьківщина” підтримує місію Кокса-Квасневського, які самі 
звернулись з клопотанням про помилування Ю.Тимошенко до В.Януковича. 

“172 депутати з опозиції підтримали це клопотання Кокса-Квасневського до Януковича. 
Коли ж Янукович розпочав займатись політичними спекуляціями і розповідати, що 
помилування Ю.Тимошенко поза межами його компетенції, то стало зрозуміло, що це неправда 
і Янукович не збирається звільняти Ю.Тимошенко”, - сказав нардеп. 

http://www.unn.com.ua/uk/news/1265025-yu-timoshenko-ne-pisatime-v-yanukovichu-lista-
pro-pomiluvannya-s-pashinskiy 

Самая плодовитая оппозиция в мире  
Главком 

Пока Партия регионов мобилизует все силы вокруг одного кандидата в президенты 
Виктора Януковича, в оппозиционном лагере идет не прекращающийся процесс «брожения». 
Одна из последних попыток объединения – «Батькивщины» и «Фронта змин» - не дала 
ожидаемого результата. Недовольных «слиянием» на местах не удается утихомирить уже не 
первый месяц. Более того, на политический рынок выходят все новые и новые проекты. И все 
они нацелены на оппозиционный электорат. 

«Демократы» от «Фронта змин» 

Несмотря на заявления о почти завершенном, и завершенном успешно «слиянии» 
«Фронта змин» с «Батькивщиной», «объединенная политсила» продолжает колоться изнутри. 

О том, как объединительный процесс проходит на местах, «Главком» уже писал. В том, 
что недовольные объединением с партией Тимошенко «фронтовики» рано или поздно подадут 
голос, сомнений, собственно, не было. 7 октября в Киеве народные депутаты – экс-глава 
Днепропетровской облорганизации «Фронта змин» Андрей Павелко и экс-глава Киевской 
облорганизации «Фронта змин» Владимир Полочанинов – раскритиковали объединение 
Яценюка с политсилой ЮВТ, назвав «Батькивщину» болотом. И объявили о создании новой 
партии «Демократы», пригласив в нее всех недовольных с поглощением политсилы. В их 
планах пока – объехать регионы Украины и переговорить с бывшими фронтовиками на эту 
тему. 

ПРП не желает ликвидироваться 

Недовольные слиянием с «Батькивщиной» остались и отдельные представители партии 
«Реформы и порядок». Сейчас же появилась информация, что ПРП может приостановить свое 
объединение с партией Тимошенко. 

20 октября во время съезда, спустя четыре месяца после решения об объединении, в 
партии избрали нового председателя Михаила Косива. Бывший лидер ПРП Сергей Соболев 
сообщил, что сейчас завершается объединение 16 областных организаций партии с 
«Батькивщиной», и спрогнозировал завершение процесса в течение нескольких месяцев. 

Бывший замглавы ПРП, депутат Владимир Бондаренко допустил, что ликвидация партии 
будет приостановлена до президентских выборов 2015 года. «ПРП будет существовать в таком 
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варианте до проведения президентских выборов, тогда мы сможем выдвигать в окружные 
комиссии своих кандидатов, чтобы принять участие в выборах и помочь «Батькивщине» 
победить»,— заявил он. Соболев эту возможность прокомментировал осторожно: «Партия 
продолжает процесс объединения, но я бы не зарекался». В самой «Батькивщине» к таким 
планам отнеслись враждебно. «Ложь и дешевые провокации. В ПРП нет никакой партийной 
жизни. Избрание нового руководства — необходимая процедура для завершения ликвидации», 
- отметил Сергей Пашинский. 

Зачем Порошенко «Солидарность»? 

Неожиданный апгрейд этим летом произошел и в партийном проекте Петра Порошенко 
«Солидарность». Мягко говоря, неактивная сила вдруг избрала своим председателем бывшего 
генпродюсера 5 канала, а ныне нардепа от «Батькивщины» Юрия Стеця. Новый лидер 
утверждает, что реализует собственные амбиции, но нет сомнений, что за этой операцией 
торчат уши самого Петра Алексеевича, решившего, что партийный аэродром ему в ближайшем 
будущем не помешает. 

В «Батькивщине» к реанимации «Солидарности» относятся снисходительно. Но в 
контексте общего курса на объединение это выглядит несколько странно. Эксперты отмечают 
возможность отдельного похода политсилы в Киевсовет и неприкрытые амбиции Порошенко 
на 2015 год. 

Если предположить, что его главная ставка – действительно, президентские выборы, то 
«Солидарность» может в зависимости от конъюнктуры поддержать или самого Петра 
Алексеевича или того, на кого он сделает ставку, рассчитывая на дальнейшие политические 
дивиденды. «Порошенко – темная лошадка. У него есть 3-4% рейтинга, неплохая стартовая 
площадка. В 2015 году его решение будет зависть от конъюнктуры», - прокомментировал 
возможность выдвижения политика руководитель Центра прикладных политических 
исследований «Пента» Владимир Фесенко. 

Луценко и его «республика» 

Экс-министр МВД Юрий Луценко после выхода из тюрьмы тоже не поспешил 
присоединиться к «Батькивщине». Опираясь на костяк – полевых командиров Тараса 
Стецькива, Владимира Филенко и Романа Бессмертного – он создал новое движение – «Третью 
украинскую республику». В числе спонсоров проекта оказался бизнесмен, экс-помощник 
Виктора Ющенко Александр Третьяков. По последним неподтвержденным данным, он якобы 
уже отошел в сторону от затеи Луценко. 

«Я хочу сегодня помочь людям нанять нового президента и принять его обещания под 
контроль. Мы хотим предложить обществу объединить гражданское общество», - отмечал 
бывший министр Луценко во время презентаций проекта в регионах. Тогда же перед 
движением ставились задачи: сформулировать план новой страны, не в Интернете, а в 
реальности бороться за свои права и способствовать консолидации в рядах оппозиции. 

Несмотря на такие заявления, эксперты усмотрели в этом проекте Луценко амбиции 
больше, чем просто «гражданская инициатива». «Республика» успешно подхватила волну 
евроитеграции (на которой сегодня играют и власть, и оппозиция), инициировав акцию «Я 
выбираю ЕС!». Пока Луценко раздает листовки в метро. Но к 2017 году, когда придет очередь 
следующих парламентских выбороы, он вполне может уйти в свободное плавание. Тем более 
что критикует политик действия подчас не только команды Януковича, но и соратников по 
оппозиции. 

Жебривский и «Украинская платформа» 

Временно затих, но не ушел из поля зрения проект – политическая партия «Украинская 
платформа «Собор», в марте прошлого года избравшая своим лидером тогда еще народного 
депутата Павла Жебривского. 

Осенью 2012 года Жебривский повел партию на парламентские выборы, но за две 
недели до дня голосования на съезде политсилы было принято решение сняться с выборов в 
связи с тем, что партия по прогнозам не преодолевала 5-процентный барьер. Примечательно, 
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что «снятие» прошло не в пользу какой-либо политсилы. Сам Жебривский баллотировался по 
одномандатному округу №63 в Житомирской области и проиграл Анжелике Лабунской. 

Сегодня политик поддерживает евроинтеграцию и уверяет, что в «Украинской 
платформе» люди не сидят сложа руки, разрабатывая возможные направления развития страны. 
То есть в нужный момент Жебривский готов вытянть свой козырь и вступить в торги с более 
мощными игроками. 

Новый бренд от Огрызко 

22 октября прошла презентация еще одного нового политического бренда «Праві». В 
состав инициативной группы входят: экс-министр иностранных дел Владимир Огрызко, ректор 
Международного Института Бизнеса Александр Савченко, директор Центра стратегических 
разработок Андрей Ниццой, экс-нардеп Владимир Вьязивский и другие. 

В официальном пресс-релизе сообщается, что это политический бренд, финансово 
независимый от власти и олигархов. Новый проект позиционируется как совершенно другая, 
отличная от существующих, политсила. 

Напомним, Владимир Огрызко в июле 2012 года покинул «Нашу Украину» и тогда же 
заявил в интервью «Главкому» о создании новой политической партии. «Думаю, что главной 
моей, и не только моей, но и многих людей мечтой и заданием будет именно создание этой 
украинской демократической национально-патриотической партии, которая будет отстаивать 
украинские национальные, государственные интересы. Это такая интересная перспектива, 
интересное, хотя и очень трудное задание – его за месяц или за два не сделаешь», - отметил 
политик больше года назад. 

Почва для новых проектов 

Говорить о «распорошении» оппозиционного электората, как считает директор 
Агентства моделирования ситуация Виталий Бала, еще рано – «по той причине, что ни одна из 
заявленных политических сил не измерялась социологически на уровень поддержки». К тому 
же, лишь два центра влияния в украинской политике – не обязательно правильный путь для 
страны. «Не факт, что так должно быть в перспективе. Есть большая часть людей, которые не 
определились. И новые проекты ориентируются как раз на этих граждан. Претендовать на 
поклонников власти или оппозиции не перспективно», - считает эксперт. 

Но, по мнению директора Института глобальных стратегий Вадима Карасева, 
представителям оппозиционного крыла накануне президентских выборов правильнее было бы 
объединяться под одну фигуру. «Вот только у каждого свой интерес, свои амбиции», - 
напоминает эксперт. 

Свои шансы (точнее, их отсутствие) осознает каждый. Однако президентская кампания 
станет «подготовительной» перед парламентскими выборами 2017 года. «Два года в 
украинской политике – миг. Все уже думают о том, чтобы начать раскрутку на президентских 
выборах. Это тоже очень важно», - считает политолог. 

Отчасти с этим соглашается и Виталий Бала. «Не вижу серьезных кандидатов на 
президентскую кампанию из новых сил – таких, которые бы существенно смогли повлиять на 
результат. Но с учетом того, что они хотят принимать участие в парламентской кампании, в 
выборах на местном уровне, им нужно о себе заявлять», - говорит он. Он также отмечает 
определенные плюсы от появления новых проектов: «Эти же силы во втором туре будут 
определяться, кого они поддержат или не поддержат. Если они смогут взять какой-то процент 
от тех, кто не захочет голосовать, а потом призовут их придти проголосовать за какого-то 
кандидата, это будет уже плюс, а не минус». 

Однако после президентских выборов, как считает Владимир Фесенко, 
«реструктуризация партийного поля станет более интенсивной». «Возможно, появятся и другие 
новые игроки. Причиной тому будут грядущие местные и парламентские выборы», - отметил 
эксперт.  

http://glavcom.ua/articles/14873.html 
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Блоги 

Ірина Фаріон: «Про чоловіків-поразок, або дари донійські»  
Українська правда 

Днями в одному з інтернет-видань (http://www.newsru.ua/ukraine/24oct2013/denes.html) 
позафракційний депутат Доній заявив, що він не увійшов до комітету з питань освіти та науки 
через те, що там Фаріон. Я втішена, що моя присутність – це гарантоване відсіювання з 
комітету всілякої гнилі, позаяк відкриті вороги типу партії регіонів чи комуністів приречені на 
очевидну боротьбу зі мною. Донієві, очевидно, до снаги працювати з двома комуністами та 
двома регіоналами в комітеті, деякі з яких брутально зневажають державну мову, як наприклад, 
Зубчевський. Тому-то мажоритарне ні риба ні м'ясо типу Донія у руках регіонало-
комуністичної влади стає незугарним знаряддям для боротьби з усією опозицією, а зі 
"Свободою" передусім. Його роль на львівському приватному каналі ЗІК яскраво це 
підтверджує. 

І ще одна прикрість із брудометачем в опозицію Донієм. Він зібрався підтримувати 
Гримчака по округові N223 міста Києва, де на виборах здобув переконливу перемогу 
свободівець Юрко Левченко, але регіональна орда так злякалася його перемоги, що зусиллями 
своїх братків імени Пилипишина сфальсифікувала результат. Так от, ВО "Батьківщина" 
пропонувала Донієві цей округ як мажоритарникові на виборах 2012 року, але цей слабосилий 
ніби політик відмовився. Бо хіба такі здатні боротися і змагатися? Тому поїхав шукати легкої 
перемоги на Франківщину у патріотичних виборців цього краю...Огидно мати справу і в 
політиці, і в житті з такою нікчемною чоловічою поразкою. До речі, нещодавно вернулася з 
Коломиї. Люди плюються на це повне вичерпання, за яке вони необачно проголосували. 
Направду, якщо через мене він не є в комітеті з питань освіти та науки, то "Свобода" неабияк 
заохочена, щоб таких чоловіків-поразок у Верховній Раді було якомога менше. 

Роздвоєність свідомости, що у кращому випадкові характерна цьому чоловікові-поразці, 
а в гіршому – є його сутністю, – на жаль, промовисто підтверджена ще 2010 року, коли він не 
підтримав постанови В'ячеслава Кириленка про відставку Табачника, а потому начебто 
відкликав свій голос. І завдяки таким, як він міністерство і досі табачне... Повторив він свій 
"подвиг" і вчора, 24 жовтня 2013 року, проголосувавши, до речі, разом із Дубневичем, за 
поправку до законопроєкту "Про внесення змін до Податкового кодексу України" 
(http://www.pravda.com.ua/news/2013/10/24/7000665/), що внеможливлює Кличкові балотуватися 
у президенти як нещодавньому платникові податків за межами України. І ось під вечір 
роздвоєний депутат знову лементує про відкликання свого голосу як неабиякої заслуги перед 
всеукраїнською справедливістю. Мабуть, слова апостола Якова саме про такий тип людини: 
"Двоєдушні люди нетверді в путях своїх, тобто люди з роздвоєною думкою, що не знають, де 
правда, де брехня, ні за ким, ні кудою йти, і з роздвоєною душею – які не вміють всім серцем 
горіти вірою і поривом до одного, хитаючись між добром і злом, між правим і лівим, – завше 
будуть нетверді в путях своїх". Звідси і їхні комплекси псевдогенералів з відсутністю власного 
війська. Бо хто тяжітиме до розхитаного тіла з запамороченою головою? 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/farion/526980af04454/ 

Вадим Колесніченко: «Издан научно-практический комментарий Закона Украины 
"Об основах государственной языковой политики"  
pravda.com.ua 

Сегодня в пресс-поинте Верховной Рады Украины представил первое издание Научно-
практического комментария Закона Украины "Об основах государственной языковой 
политики". Комментарий издан тиражом в 15 тысяч экземпляров и распространяется бесплатно. 
Администрация Президента Украины, Кабинет Министров, все народные депутаты, местные 
органы власти и ведущие украинские библиотеки в ближайшие дни также получат данное 
издание. Заявку на получение Комментария можно отправить по эл. адресу: ngo.rsu@gmail.com. 
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С электронной версией Комментария на русском и украинском языках можно ознакомится на 
сайте www.r-u.org.ua. 

Первый научно-практический комментарий Закона Украины "Об основах 
государственной языковой политики" под авторством кандидата юридических наук М.М. Товта 
и проректора Закарпатского венгерского института имени Ференца Ракоци II, кандидата 
филологических наук С.С. Черничко подготовлен с целью оказания правовой помощи 
гражданам Украины в процессе реализации и защиты своих прав, предусмотренных Законом, а 
также содействия органам государственной власти и местного самоуправления в его 
использовании. В тексте детально анализируются и разъясняются положения Закона, 
особенности его функционирования и применения, права и обязанности граждан Украины, 
проистекающие из его норм, четко регламентируется порядок деятельности органов 
государственной власти по реализации норма Закона. 

Законом установлен трехступенчатый механизм реализации, при котором первый, 
минимально необходимый объем поощрительных и поддерживающих мер применяется в 
обязательном порядке в зависимости только от результатов переписи населения и независимо 
от воли органов местного самоуправления и/или граждан. Второй -в объеме, установленными 
решением (или зависящими от воли) местных советов. А третий – в зависимости от воли 
граждан при наличии их заявлений. 

К автоматическим мерам относятся, в частности: официальная публикация на 
региональном языке актов местных органов государственной власти и органов местного 
самоуправления (ст. 10); предоставление услуг на данном языке посетителям органов власти и 
ответов на письменные заявления, которые поступили на соответствующем языке меньшинства 
(ст. 11), изучение языка меньшинства в общих средних учебных заведениях (ч. 7 ст. 20), 
воспроизведение топонимов на региональном языке и др.; 

Применение других мер будет зависеть от решения местных советов. К таковым, в 
частности, относятся: применение регионального языка в работе, делопроизводстве и 
документации местных органов власти, использование регионального языка в работе 
конференций, сборов и других официальных собраний, при распространении текстов 
официальных объявлений, сообщений, а также при наименовании органов власти, 
осуществлении надписей на их печатях, официальных бланках и т. п. (ч. 1, 4, 5, 6 ст. 11); 

В зависимости от воли, намерения, заключения заинтересованных лиц (физических, 
юридических) решаются, в частности: вопросы определения языка материалов предвыборной 
агитации (ч. 5 ст. 12), внесение на языке меньшинства сведений о владельце в паспорт 
гражданина Украины и другие документы, удостоверяющие личность, а также выполнение на 
двух языках (государственном и языке меньшинства) документа об образовании, полученном в 
учебном заведении с обучением на соответствующем языке (ст. 13), осуществление, по 
соглашению сторон, судопроизводства (ст. 14), получение образования на соответствующем 
языке (ст. 20), выбор языка рекламы, маркировки товаров. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/kolesnichenko/5268fa6fc3ec5/ 

Телебачення і радіомовлення 

Три законопроекти, що дають можливість Юлії Тимошенко виїхати на лікування 
за кордон, депутати розглядатимуть у листопаді  
5 канал, Час новин 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Три законопроекти, що дають можливість Юлії 
Тимошенко виїхати на лікування за кордон, депутати розглядатимуть наступного тижня. Такий 
підсумок сьогоднішньої роботи парламенту. Вечірнє засідання закінчилось не так вже й давно. 
Вранці питання лікування ув’язнених за кордоном на кілька годин паралізувало роботу у 
сесійній, залі але потім "слуги народні" перейнялись іншими турботами. 
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Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Ці активісти вважають певні законопроекти сміттям. 
Більшість і опозиція приблизно так само взаємооцінюють законодавчі ідеї щодо долі Юлії 
Тимошенко. Автор одного з законопроектів, позафракційний Міщенко, сидить у кулуарах – 
його ідеї щодо вивезення Тимошенко за кордон не оцінили. 

Сергій МІЩЕНКО, позафракційний: "Немає – ось порядок денний – немає. По-перше, 
немає рішення комітету, мене не запросили на вчорашній комітет". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Головував у тому комітеті батьківщинець 
Кожем’якін. 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, "Батьківщина": "Я запитав: дайте текст Лабунської і Міщенка – у 
них його не було. Що мені робити? Приймати закон без тексту? Звичайно ж, я закрив засідання, 
сказав, що ми це зробимо сьогодні або завтра. Ось і все". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Захисник Тимошенко – Власенко – вже не депутат, 
але у Раду тепер щодня ходить. Законопроект Міщенка узагалі вимагає відкликати. 

Сергій ВЛАСЕНКО, захисник Юлії Тимошенко: "В цьому законі є величезна стаття про 
зобов’язання держави, яка буде приймати такого хворого: створити в клініці філіал 
Качанівської колонії". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Лідер фракції анонсує новий законопроект, який 
таки написала опозиція. Поданий за підписом трьох: Яценюка, Кличка і Тягнибока. 
Пропонують індивідуальну амністію екс-прем’єру. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Пропонуємо Партії регіонів 
проголосувати за цей законопроект в першому читанні, а далі - провести політичні консультації 
на рівні Президента України Віктора Януковича, української опозиції та місії Європейського 
парламенту Кокса і Кваснєвського, для того щоб доопрацювати його, в другому читанні 
прийняти і прямо в парламентській залі підписати. Під аплодисменти всього залу". 

Володимир МАКЕЄНКО, народний депутат, ПР: "Чому він внесений тільки сьогодні, 
вибачте, в середині робочого дня? Чому не вчора, позавчора? Вони думали, що Юля не виїде на 
лікування, а вона виїде в Берлін, приїде і скаже: ну-ка, сюди, хлопці. Ми ж не говоримо, що у 
нас потім проблем не буде – буде! Але в них - в першу чергу". 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Тимошенко хворіє і її треба лікувати, і ми 
повинні їй допомогти. Після 12:30 я поставлю ці два закони тут, в сесійній залі". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Спікер каже про два проекти – позафракційних 
Міщенка і Лабунської. Про третій – опозиційний – ще подумають. 

Анжеліка ЛАБУНСЬКА, позафракційна: "Є якась гра, і кожен чекає, у кого нерви не 
витримають". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Нерви здали в ударівців – рушили до трибуни. Поки 
хтось десь думає про Тимошенко, вони запідозрили: Кличка можуть позбавити змоги 
балотуватися в президенти. Більшість править Податковий кодекс. Ударівці відчувають 
підступне: через норму, за якою той, хто має право на проживання в іншій країні, там же й 
платить податки, тому, фактично, вважається не громадянином України. 

Віктор ЧУМАК, народний депутат, "УДАР": "Вона звучить, що людина, яка має 
посвідку на проживання за кордоном, вважається такою, що не проживає в Україні. Зрозумійте, 
скільки вона проживає там: день, два, три, чотири, п’ять". 

Віталій ХОМУТИННІК, народний депутат, ПР: "Віталій Кличко – громадянин країни і 
має ПМЖ десь за межами? Я ж цього не знаю. Зможуть зняти чи не зможуть зняти... На мій 
погляд, це ж стосується сугубо податкових питань". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Автор поправки – батьківщинець. Лідер фракції 
Яценюк рушає до спікера. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "У нас серйозна ситуація, пройшло 
фальшування законопроекту". 
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Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: За ним Віталій Кличко і собі гайнув у президію. 
Силою переконання – спікер рушає на чергові перемови, інших відправляє дух перевести. 

Володимир РИБАК, голова Верховної Ради: "Перерва, ідіть, чайку попийте..." 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Чаювання затягнулося. Анонсоване до обіду – 
перенесли на вечір. Але чи з’явиться настрій вирішувати проблему ув’язненого екс-прем’єра – 
самі вже не знають. До вечора настрій з’явився розглянути законопроекти щодо долі 
Тимошенко вже в листопаді. До цього часу продовжать з’ясовувати, хто кого більше боїться. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат, Партія регіонів: "Ви боїтеся, що вона вийде на 
волю!". 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції "Батьківщина": "Партія регіонів так боїться Юлії 
Тимошенко!" 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Віталій Кличко, тим часом, скористався 
парламентською трибуною для оголошення. 

Віталій КЛИЧКО, голова фракції "УДАР": "Я хочу заявити: я балотуюсь в президенти". 

Поки політики думали як відправити на лікування Юлію Тимошенко, хмари 
нависли над Вітаємо Кличком  
ICTV, Факти 

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Поки політики думали як відправити на лікування Юлію 
Тимошенко, хмари нависли над Вітаємо Кличком. Сьогодні у Верховній Раді зареєстровано 
законопроект депутата з "Батьківщини" про зміни в Податковому кодексі, норми якого можуть 
завадити Кличку балотуватися з Президенти. Ідеться про наступне положення – якщо особа має 
право на постійне проживання на території іноземної держави, вона вважається такою, що не 
проживає в Україні. Фракція "УДАР" одразу назвала рішення провокацією, через яку можуть 
відмовити у реєстрації кандидатом в Президенти Віталію Кличку. Конституція вимагає від 
кандидата в Президенти проживання в Україні протягом останніх 10 років перед виборами. А за 
деякими даними, Віталій Кличко має посвідку на проживання в Німеччині, і сам публічно 
визнавав у пресі, що платить там податки. Про те, що у Віталія Кличка можуть виникнути 
проблеми з реєстрацією в кандидати в Президенти писала ще на початку вересня газета 
"Дзеркало тижня", яка процитувала самого Кличка, коли він на весні цього року взяв участь у 
відомому ток-шоу BBC Hard Talk. Тоді він заявив, що живе в Україні останні 6 років, і кількома 
секундами пізніше додав, що жив у Німеччині майже 13 років. Репортаж із парламенту. 

Кореспондент: Гасло «Юлі – волю!» сьогодні трансформувалося в гасло «Кличка – у 
президенти!». Позбавлення лідера фракції «УДАР» права балотуватися у 2015 році мало не 
зірвало голосування щодо законопроектів про лікування Юлії Тимошенко. Кличка у нокаут 
Рада послала тоді, коли він менше цього очікував. Опозиція недогледіла зміни до Податкового 
кодексу, які позбавили лідера «УДАРу» права балотуватись у президенти. 

Віталій КЛИЧКО, лідер «УДАРу»: "Щоб покласти край усіляким домислам і спробам 
розправитися зі мною як з можливим кандидатом, я хочу заявити: Я балотуюсь в президенти". 

Кореспондент: Скандальну норму запропонував соратник Арсенія Яценюка. Лідер 
«Батьківщини» одразу заявив, що це провокація. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер ВО «Батьківщина»: "У нас в опозиції правило: один за всіх і 
всі за одного". 

Кореспондент: Регіонали і комуністи не повірили. Вони натякнули – або Яценюк не 
контролює фракцію, або це зроблено спеціально. 

Ганна ГЕРМАН, народний депутат України: "Арсенію Петровичу, Ви заявили, що 
Вашими руками знято законом Кличка з майбутніх президентських виборів. Що це за руки у 
Вас, Арсенію Петровичу, що ними так легко можна такі речі робити?. 
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Петро СИМОНЕНКО, лідер Комуністичної партії України: "У Верховній Раді 
представники олігархічних кланів і фракцій ділять посаду президента. І ця боротьба вже завела 
до тієї прірви не тільки їх у політичному вимірі, а й весь народ України». 

Кореспондент: Відхрестився від власної поправки до Податкового кодексу її автор Ігор 
Бриченко. Щоправда, реєстраційний номер закону переплутав. 

Ігор БРИЧЕНКО, народний депутат України від "Батьківщини": "До закону 2045 і 
поправок, які там зазначені від народного депутата України Ігоря Бриченка, я не маю ніякого 
відношення". 

Кореспондент: Самі винні – заявив голова профільного комітету Віталій Хомутинник. 
Небезпечну для Кличка норму мали переголосувати, але ударів ці заблокували трибуну. 

Віталій ХОМУТИННИК, голова комітету з питань податкової та регулярної політики: 
"Цей Податковий кодекс жодним чином не стосується політичних відносин, майбутніх виборів 
чи будь-яких не має. Якщо треба виправляти, то ми маємо це виправляти. У який спосіб 
виправляти – це вже інше питання». 

Кореспондент: Раді вже запропонували переголосувати скандальний законопроект. 
Автор ініціативи – Сергій Міщенко. Той самий, який пропонує проголосувати закон про 
лікування Тимошенко закордоном. 

Сергій МІЩЕНКО, народний депутат України: "Я коли вносив цей законопроект, 
консультувався з послами іноземних держав, у посольстві пана Томбінського». 

Кореспондент: Опозиція закликала Сергія Міщенка відмовитись від своєї ініціативи, бо 
нарешті спромоглася на власний законопроект. У запропонованому документі пропонується 
автоматична амністія або помилування, якщо засудженого виправдав Європейський суд з прав 
людини. В результаті на вечірньому засіданні Рада включила до розгляду усі законопроекти , 
що стосуються як звільнення, так і лікування Юлії Тимошенко. «За» голосували усі фракції. 
Розгляд по суті запропонований на наступному пленарному тижні. 

Виталий Кличко намерен идти в президенты  
Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Виталий Кличко идет в президенты. Об этом боксер и 
депутат сегодня официально заявил в парламенте. Громкому заявлению предшествовал 
скандал, который вызвала казалось бы, невинная поправка к Налоговому кодексу. Судьба Юлии 
Тимошенко на этом фоне отошла на второй план. Анна Панова - с подробностями. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Воздух в парламенте наэлектризован до предела. 
Именно от четверга ждали решения по делу Тимошенко. До Вильнюсского саммита чуть 
больше месяца, а власть и оппозиция все еще торгуются, что делать с главной заключенной 
страны. 

Лечить или освобождать - вот в чем вопрос. На тему лечения леди Ю за границей - есть 
два законопроекта. От внефракционных Мищенко и Лабунской. 

Анжелика ЛАБУНСКАЯ, народный депутат Украины, внефракционная: "Мій 
законопроект передбачає якраз звільнення від подальшого перебування за ґратами у зв'язку зі 
станом здоров'я". 

Сергей МИЩЕНКО, народный депутат Украины, внефракционный: "Якщо домовляться 
влада та опозиція, то шанс є. Якщо цього не буде, то і компромісу не буде". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Регионалы в целом за. Оппозиция против. Меньшевики 
только за помилование. И предлагают свой вариант. 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": "Будь-
яка людина, яка отримала рішення Європейського суду з прав людини, згідно з цим законом 
отримає право або на помилування, або на амністію". 
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Владимир ОЛИЙНЫК, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Ви 
сьогодні боїтеся,, що вона вийде на волю, і вам доведеться там, у Німеччині, подивитися їй в 
очі". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Вопрос Тимошенко откладывают на пару часов, а пока 
берутся за другие законы. Как только дошло до изменений в Налоговый кодекс, возле трибуны 
стало тесно. Это "ударовцы" взяли президиум в кольцо. В нормах кодекса - они поймали 
опасную поправку. 

Виктор ЧУМАК, народный депутат Украины, фракция "УДАР": "Людина, яка має 
посвідку на проживання за кордоном, вважається такою, що не проживає в Україні". 

 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Этот скромный пункт прямо бьет по Виталию Кличко. 
Боксер, ныне метящий в президенты, и впрямь жил и платил налоги в Германии. А для 
президентства нужно последние 10 лет проживать в Украине. Можно придраться! 

Цей податковий кодекс жодного віднешення до політичних відносин, до виборів 
майбутніх чи минулих не має. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Трибуна в осаде, страсти накаляются, Кличко тщетно 
убеждает спикера снять поправку. Но Рыбак ставит закон на голосование в целом. До кулачных 
боев не дошло. Срочно объявили перерыв на обед и переговоры. Под вечер собрались для 
разбора полетов. Изюм истории в том, что злополучную поправку - внес член фракции 
"Батьківщина". 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": "Партія 
регіонів через сфальшовану поправку вирішила зняти з президентських виборів Віталія Кличка. 
І зробити це руками "Батьківщини", і моїми". 

Анна ГЕРМАН, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Що це за руки 
у вас такі, Арсеній Петрович, що ними так легко такі речі робити? Ви або не контролюєте, що 
діється у вашій фракції, або ви зробити це свідомо". 

Виталий КЛИЧКО, народный депутат Украины, лидер фракции "УДАР": "Цим мене не 
залякати і не зупинити. Я хочу заявити: я балотуюся в президенти". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: А вот Олег Ляшко радикально наехал на Яценюка. 

Олег ЛЯШКО, народный депутат Украины, внефракционный: "Я згадую 2009 рік, як 
Яценюк кожний день розказував, що Тимошенко треба пожиттєво посадити в тюрму за газові 
контракти. Сьогодні ця людина виходить і розказує, що Юлю треба звільнити. Сєня, для чого ти 
її саджав?" 

Анна ПАНОВА, корреспондент: А до вопроса Юлии Тимошенко руки у депутатов так и 
не дошли. Отложили на следующую пленарную неделю. 

Гість студії - Віталій Ярема, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина"  
ТВі, Сьогодні 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: А власне що це – боротьба з криміналетітетом та 
зачистка непокірних? Обговоримо з гостем студії. Заступником голови комітету Верховної 
Ради з питань боротьби з організованою злочинністю і корупцією, народним депутатом 
Віталієм Яремомю. Вітаємо вас, пане Віталію. Отже перше запитання – що це? Боротьба з 
криміналітетом чи зачистка непокірних? 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну ви знаєте, якщо 
послухати тих підприємців, які дають інтерв’ю тільки що, то можна почути ті речі, які 
відбуваються сьогодні практично у всіх містах України. Ми мали на прикладі декілька місяців 
тому випадок у Святошинському районі, де підприємці одного з ринку штурмували 
райуправління. Тому що міліціонери здирали з них гроші. Я туди особисто виїздив з 
прокурором, з начальником столичної міліції. Виводів з цього ніяких не зроблено. Це говорить 
про те, що Україна сьогодні вражена такими явищами. І не в Анісімові справа – бо ця особа 
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діяла десь активно з 2010 року. Вона прикривався керівниками міліції місцевої, вона визначала, 
кому бути на яких посадах. Наскільки мене інформували колеги-правоохоронці з Запорізької 
області, то коли він уже вирішив зняти з посади начальника обласної міліції – тоді тільки 
керівник обласної міліції вирішив ним зайнятися, тому що вже сам міг втратити посаду. І таки 
чином те, що відбувається в Україні, – це не є окремий випадок цього Анісімова. Це явище, яке 
сьогодні вразило повністю правоохоронну систему. Нам треба дочекатися поки закінчиться 
слідство, судові процеси і подивитися, чи отримає він дійсно термін ув’язнення. Я в цьому не 
переконаний і сумніваюся, що він потрапить в місця ув’язнення. Бо людина має великі 
фінансові можливості, великі зв’язки в органах влади, в кримінальному середовищі. І в нашій 
країні сьогодні відкупитися від тюрми, так би мовити, – це нічого не варто, якщо в тебе є великі 
кошти". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: От ви кажете, що вражена ціла система в Україні. 
Тобто по Запоріжжю виходить зняли одного "смотрящего", поставлять завтра іншого? 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну ви знаєте, ті явища, 
які відбувалися. Мова йшла про вчинення, системне вчинення злочинів кримінальних – це 
вимагання, здирництво, шахрайство, в тому числі є випадок, де він прикрив одного зі своїх 
посібників, який вбив людину (прізвище його, мені здається, Казбек чи щось таке созвучне). І 
після того, як практично вбивство було закрито, і ця справа кримінальна невідомо де сьогодні 
знаходиться, хто заважав тоді декілька років тому, це в 11-му році було, його притягти до 
кримінальної відповідальності. Ну мені здається, проблема це не в ньому – це маленька фішка, 
яка сьогодні просто на слуху в мешканців нашої держави. Але проблема взагалі існує дуже 
глибоко. І ті кримінальні авторитети, які сьогодні сидять і в місті Києві. До речі, їх з 2005-го по 
2010 рік не було в місті Києві. Тому що ми їх звідси висиляли. Останній Антімосов, вор в 
законі, грузинський, якого ми вислали в 2009 чи 8-му році. Сьогодні вони всі повернулися. 
Вони управляють процесом. Сьогодні розкриття злочинів у столиці становить 7% – такого 
ніколи не було". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: А чому так? 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "А тому, що я вчора 
прийшов до Київради для того, щоб зайти і виконати свої депутатські повноваження, а там 
знаходиться 1,5 тисячі працівників міліції. Вони спрямовані не на розкриття злочинів, не на 
забезпечення охорони громадського порядку. Вони сьогодні працюють проти того, щоб 
політичні сили, які представляють опозицію, не мали можливості використати свої 
повноваження, і щоб ні в якому разі не вплинули на процеси, які відбуваються в державі. А це 
вибори Київради, вибори міського голови, майбутні вибори Президенти. І таким чином вся 
сьогодні правоохоронна система використовується для документування і боротьби з 
опозицією". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Скажіть, от ви кажете, що Анісімова можна було 
притягти до відповідальності за події 11-го року, ви кажете про вбивство. Сьогодні міліція 
порушує справу за побиття, яке було в 2007-му. Чому тоді міліція порушує справу за менші 
злочини, якщо могла би порушити в принципі за більші? На вашу думку. 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Я вам скажу, що от 
деякі мої колеги із Партії регіонів сьогодні бахвальствують новоприйнятим новим 
Кримінально-Процесуальним кодексом. Ну цей кодекс, най мій погляд, він зроблений для того, 
щоб злочинність в Україні процвітала. Ну в першу чергу є дві можливості порушення 
кримінальних справ. Це порушення кримінальних справ за фактом вчинення злочину, і 
відносно особи, яка вчинила злочин. Так от, якщо справа порушена відносно особи, є термін, 2 
місяці розслідування цієї справи. Якщо вона порушена за фактом, або кримінальне 
провадження воно зараз називається, то терміну немає. Сьогодні близько, ну я точно цифри не 
можу сказати. Але кажуть близько 40-ка депутатів Київради перебувають під кримінальним 
провадженням. Тобто є, наприклад, якась подія – зловживанням владою і службовим 
становищем, або розкрадання. Порушується кримінальна справа і повідомляють цьому 
депутатові Київради: шановний, ти якщо будеш не так голосувати, то справа 
перекваліфіковується і порушується відносно нього. І таким чином вони, як кролики, ходять, 
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тиснуть на кнопочки і не можуть нічого зробити. Мені здається, що треба було чітко в 
Кримінально-процесуальному законі, зокрема в кодексі визначити, що посадові злочини за 
фактом не можна порушувати. Сама назва посадовий злочин, значить є посада, є особа. 
Порушувати лише відносно особи. І тоді настає термін розслідування кримінальної справи. І 
слідчий не може нікуди діти. Він її не може покласти десь. Він зобов’язаний її розслідувати". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Скажіть нам, все ж таки повертаються до ситуації по 
Запоріжжю. З початку взяли Анісімова. Зараз говорять про губернатора області і мера. Як це 
розуміти? Переділ сфері впливу? Що це таке? 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ви знаєте, для того, 
щоб говорити про ці речі, ну я фахівець, правоохоронець, треба знати обставини події. Я їх 
глибоко не знаю". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ваша особиста думка, як народного депутата. 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Моя особиста думка. 
Сьогодні 90% мерів і губернаторів треба у в’язницю сховати за ті злочини, які вчинені протягом 
останніх 3,5 років в нашій державі! Це моя особиста думка Довести країну до цього стану, 
довести правоохоронні органи, довести економіку, соціальну сферу до такого стану – ну це 
треба бути ворогом своєї країни, свого народу". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Пане Віталію, ви говорили про Кримінально-
Процесуальний кодекс і про його мінуси. Скажіть, будь ласка, чи можливо внести зміни. Чи 
готуєте ви вносити зміни? Власне ті, про які ми говорили. 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Звичайно, є багато дуже 
пропозицій. І особисто мною підготовлено близько 10 законопроектів, точніше 10 із них є і на 
правоохоронну тематику, і не тематику мого округу, це Дарницький район, де 2 дуже серйозних 
підприємства шкідливих знаходиться – сміттєспалювальний завод і Бортницька станція аерації. 
Однак, що стосується підготовки законопроектів, і проведення їх, щоб вони вступили в силу, як 
закони, то хочу сказати, що практично опозиційні законопроекти за рік існування цього 
парламенту жоден не був прийнятий. Тобто перспектива прийняття наших законів опозиційних, 
вона практично сьогодні дорівнює нулю. Не тому, що вони не відповідають вимогам чинного 
законодавства чи якихось інших нормативних актів. А тому, що вони опозиційні. Я декілька 
разів на комітетах, які представлені більшістю Верховної Ради, доповідав свої законопроекти, 
навіть слухати не хочуть. Один із них, ну до прикладу, про відміну примусового годування 
засуджених, Сьогодні в нас, як по методу 37-38 року, коли засуджений оголошує голодування, 
то його в насильницький спосіб, через гумовий шланг заливають йому рідину прямо в шлунок. І 
під час цієї події виламуються зуби, ламаються щелипи, калічиться людина. Інколи бувають, 
коли попадає в легені цей шланг, то людина і помирає. Є такі також випадки. В усьому світі вже 
дійшли до так званих ін’єкцій. Коли людина вже втрачає свідомість, то їй роблять відповідні 
ін’єкції медичні. І людина виживає. Але мій законопроект, який підтримало, до речі, 
Міністерство юстиції, тобто уряд підтримав, навіть слухати не захотіли. І в мене склалося таке 
враження, що наші законопроекти, звичайно ми працюємо, це наша робота. Ми за це заробітну 
плату отримуємо. Але ну оця політизованість нинішньої більшості у Верховній Раді, вона 
звичайно викликає стурбованість, що наші законопроекти все рівно не будуть прийматися, поки 
в нас не буде більшості. Тому звичайно на наступних виборах людям треба голосувати за 
опозицію". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Добре, пане Віталію, останнє запитання. Ми на шляху 
до підписання Угоди про асоціацію, і наше законодавство теж має відповідати європейським 
канонам. На вашу думку, чи можливо таке, ви кажете, що опозицію не підтримають. Але все ж 
таки, провладна фракція заявляє, що ми маємо підписати Угоду про асоціацію, і вони готові до 
цього. А виглядає так, що на законодавчому рівні не готові. 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну ви знаєте, вони це 
словесно тільки заявляють. А насправді, якщо дивитися про підготовку тих законопроектів, які 
сьогодні являються вимогою Євросоюзу, то вони абсолютно, навіть якщо є, то вони не 
адекватні. Наприклад, закон про прокуратуру, який підготовлений більшістю, він не те, що не 
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позбавляє прокуратуру загального нагляду, що являється вимогою Євросоюзу, навпаки, 
збільшує преференції прокуратури. Вона встановлює взагалі. Це буде орган, який практично не 
обмежений у своїх власних повноваженнях. У нас чітка вимога Євросоюзу іде – три функції 
прокуратури повинні залишитися. Але ніхто сьогодні не дає можливості опозиції свій 
законопроект зареєструвати. Ну зареєстрований є, але щоб за нього проголосували". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Не підтримують. Дякуємо вам, пане Віталію. 
Глядачам нагадаю, що гостем студії був Віталій Ярема, заступник голови Комітету Верховної 
Ради з питань боротьби з організованою злочинністю і корупцією. 

Виталий Кличко идет в президенты  
ТРК "Украина", События 

Евгений Михин, ведущий: Виталий Кличко идет в президенты. На вечернем заседании 
парламента лидер фракции Удар объявил, что будет баллотироваться на выборах в 2015. Хотя 
рассматривали законопроекты о лечении осужденных за границей. 

Эдуард Ганишевский, корреспондент: Законопроекты о Тимошенко еще не 
рассматривали. Почти целый день консультации. Но все таки их внесли в повестку дня. Правда, 
уже рассматривать будут на следующей пленарной неделе. Речь идет о 2 законопроектах, 
которые подали внефракционные депутаты, которые предусматривают лечение заключенных за 
границей, и законопроект авторства оппозиции, то есть, Яценюка, Тягнибока и Кличка, 
который предусматривает помилование для Тимошенко. Суть в том, что каждый заключенный, 
включая и Юлию Тимошенко, может рассчитывать на помилование или амнистию, если 
Европейский суд по правам человека признает, что по отношению к этому заключенному 
применялось избирательное правосудие. Что касается Тимошенко, ее могут уже освободить 
сразу на следующий день после того, как этот законопроект будет принят, а также ей позволят 
занимать государственные должности. Регионалам такая инициатива пришлась не по душе. 

Владимир Олийник, фракция Партии регионов: «Які є рішення сьогодні по Юлії 
Тимошенко? Немає по суті справи. Є питання, яке пов’язано із запобіжним заходом. Но це ж не 
значить, вибачте, порушені всі права пов’язані з прийняттям вироку. Тому це, ще раз кажу, 
небажання випускати Юлію Тимошенко». 

Арсеній Яценюк, лідер фракції "Батьківщина": «Ми готові до проведення 
трьохсторонніх консультацій на рівні Президента України, місії Європейського парламенту 
Кокса і Квасневського та української опозиції». 

Эдуард Ганишевский, корреспондент: Не обошлось и без скандала. Во время 
рассмотрения законопроекта, который предусматривал внесение изменений в Налоговый 
кодекс, представители фракции Удар заблокировали трибуну. Как стало известно, среди 
поправок, которые вносились в этот законопроект, была такая, которая лишает граждан 
Украины, которые проживают за рубежом и платят налоги там же, получать какие то 
социальные гарантии, выплаты в Украине. Они подумали, что такая норма в будущем запретить 
Виталию Кличку баллотироваться в президенты. После этого 3 часа длились консультации. И 
уже на вечернем заседании Кличко вышел на трибуну парламента и заявил, да, он живет в 
Германии, но является гражданином Украины, тем более, что у него на будущее Украины 
большие планы. 

Виталий Кличко, лидер фракции Удар: «Щоб покласти край всіляким домислам і 
спробам розправитися зі мною, як можливим кандидатом, я хочу заявити, я балотуюся в 
президенти». 

Эдуард Ганишевский, корреспондент: Оппозиция заявила, что таким образом их 
пытались регионалы поссорить. В свою очередь регионалы это все отрицают. Приводят в 
пример известную поговорку «на воре шапка горит». Больше никаких эксцессов на 
сегодняшнем заседании не случилось. Завтра депутаты соберутся в 10 утра. 

Судьбу Юлии Тимошенко и перспективу подписания соглашения об ассоциации 

Украины с ЕС опять обсудят в Брюсселе 
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Евгений Михин, ведущий: Судьбу Юлии Тимошенко и перспективу подписания 
соглашения об ассоциации Украины с ЕС опять обсудят в Брюсселе. Там начался двухдневных 
саммит Евросоюза. Среди ключевых вопросов – экономические перспективы еврозоны, а также 
проблема безопасности. Накануне стало известно, что американская разведка прослушивала 
мобильный Ангелы Меркель. В Вашингтоне уже пообещали, больше не будут. На шпионаж 
Обаме жаловался и Франсуа Оланд. ЦРУ следило за телефонными переговорами французов. 

Гості у студії: народні депутати – Анатолій Кінах (фракція Партії регіонів) і Павло 
Розенко (фракція УДАР)  
Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Олександр Лащенко: Україна має проблеми із соціальними виплатами. Це визнав 
сьогодні на засіданні уряду прем'єр-міністр Микола Азаров. За його словами, такі проблеми 
спричинені не проблемами бюджету, а невжиттям «упереджувальних заходів». 

За даними Держкомстату, на 1 січня цього року борги з виплати зарплат становили 894 
мільйони гривень, а за даними на серпень, заборгованість така сягнула вже 985 мільйонів 
гривень. 

На думку прем’єра Миколи Азарова, зарплати затримують через неефективність роботи 
місцевих чиновників. 

Водночас, за його даними, поточного року кожен пенсіонер отримав мінімум на 1000 
гривень більше, ніж торік. І як переконує Микола Янович, за 9 місяців на утримання дітей-
сиріт, зокрема з бюджетів, видатки зросли на чверть, а виплати родинам із дітьми – на 20%. 

Панове, все погано у соціально-економічному плані чи тримаємося «на плаву»? 

Я нагадаю також не тільки сьогоднішні заяви Миколи Яновича, але й лідера Вашої 
партії, пане Розенко, Віталія Кличка, який з трибуни парламенту вчора сказав: «Загальна сума 
боргів уже перевищила 2 мільярди гривень». Звідки взялася така цифра? 

Павло Розенко: Україна справді ще тримається «на плаву», але виключно заради того, 
що уряд тримає Україну «на плаву» за рахунок, на жаль, громадян України, за рахунок 
найменш забезпечених, малозабезпечених категорій громадян. Адже ситуація в Україні з 
соціальними виплатами справді просто катастрофічна. 

Я давно працюю в соціальній сфері і можу згадати, що аналогічні проблеми зі всім 
комплексом соціальних виплат ми востаннє таке відчували наприкінці 1990-х років. Після того 
у нас не було ні масштабних затримок пенсій, ні масштабних затримок соціальних виплат. 

А що ми сьогодні маємо? Щоб ви справді розуміли, звідки ця заборгованість. Ви назвали 
мільярд – це заборгованість по зарплаті. І ми маємо по інших соціальних виплатах. У першу 
чергу больові точки сьогодні – це виплата допомоги по вагітності і пологах молодим мамам. Це 
виплата по догляду за дитиною до трьох років. Це дитячі виплати при народженні дитини. Це 
не виплачується масово допомога по безробіттю. Це вже є факти невиплати допомоги по 
догляду за інвалідами. Вже перші сигнали з Донеччини і Луганщини невиплат регресних 
виплат шахтарям-інвалідам. 

Ми бачимо, що не просто йде затримка в одній якісь області чи для однієї категорії 
громадян. Це можна було б сказати, що винні місцеві чиновники. Це є системна затримка всіх 
соціальних виплат по всій Україні. 

Мені, з одного боку, боляче на все це дивитися, а з іншого боку, мені хоч якимось чином 
приємно, що після того, як УДАР, інші опозиційні сили, вибачте за непарламентський термін, 
підняли таку бучу у Верховній Раді України зі звітом уряду, що сьогодні  Азаров хоч якимось 
чином визнав  те, що є якісь проблеми у нього. До цього ж він цього не визнавав. 

Тому, звісно, проблеми накопичувалися. Далі будемо говорити про причини. Але факт 
залишається фактом – масові затримки соціальних виплат в Україні. 
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– Пане Новак, Україна зі своїм соціально-економічним станом тримається «на плаву» все 
ж таки, чи ситуація, як стверджував Ваш колега сьогодні по ефіру, я так розумію, 
катастрофічна? Правильно я Вас цитую, пане Розенко? 

Павло Розенко: Так. 

– Настільки все складно? Чи все-таки небезнадійно? 

Андрій Новак: Коли парламентар говорить про чергові бучі у парламенті, я вважаю, що 
парламентарі перш за все повинні виконувати свої прямі функції. І однією з функцій, яку могла 
б прекрасно виконати у тому числі і партія УДАР, це коли відбувалася голосування за відставку 
цього прем’єр-міністра, то ні голова фракції Кличко, ні сім депутатів фракції УДАР за відставку 
не голосували (опозиціонери – ред.). А якби голосували, то цього уряду з його «надзвичайно 
ефективною» роботою вже не було б. 

Тому треба піднімати не бучі, а треба робити політичні кроки, які є можливість робити у 
парламенті. 

Це, до речі, стосується і так званої опозиційної фракції «Батьківщина» – також маса 
депутатів з фракції не голосувала за відставку цього уряду. Тому зараз у Віталія Кличка разом з 
Арсенієм Яценюком колективна відповідальність у тому числі і за роботу цього уряду, і за всі 
його «результати». 

А якщо поговорити про економічну ситуацію в Україні, то її вже відчувають не лише 
найбільш соціально незахищені верстви населення, її вже відчувають і місцеві органи влади. 
Деякі з яких вже навіть від безвиході насмілилися голосно заявляти. Вже навіть є форми 
протесту закриття місцевих органів влади на ключ і розпуск працівників міських рад і 
адміністрацій. Тому що державний бюджет України не виконує не лише соціальні статті, а вже 
й не виконує статті трансфертів до місцевих бюджетів. 

Але при цьому, коли глава уряду говорить, що винні місцеві органи влади, то це 
настільки цинічний обман, що мені важно навіть це коментувати. Чому? Тому що бюджетна 
система, в тому числі цим урядом, сформована такою, що це вже стан гіперцентралізованості. 
Тому що я не один раз називав і далі буду називати цю цифру, поки вона буде існувати. 80% 
доходів бюджетної системи йде напряму у центральний бюджет, яким розпоряджається тільки 
Кабмін, читайте прем’єр-міністр. 

– Така практика недавно запроваджена чи завжди існувала в незалежній державі 
Україна? 

Андрій Новак: Така централізованість формувалася з року у рік, як сніжна грудка. Всі, 
без винятку, українські уряди, маючи владу над центральним бюджетом, робили з року в рік 
бюджетну систему такою, що все більше грошей йшло прямо в центральний бюджет, все менше 
грошей залишалося на місцях, місцевим бюджетам. 

Тобто, сьогодні всім: обласним, районним, міським, селищним, сільським бюджетам 
залишається 20% – всім, разом узятим, а 80% іде напряму в центральний бюджет. Вже звідти 
міністр фінансів за вказівкою прем’єр-міністра вирішує, кому дати, кому не дати, кому скільки 
дати, в тому числі і по соціальних виплатах. 

Ми в Комітеті економістів України зробили зріз регіональний із заборгованостей за 
соціальними статтями. Загальна сума заборгованості  на сьогодні 724 мільйони гривень, плюс 
майже мільярд гривень – це заборгованість із зарплат, яка є в країні. 

– Ті ж самі два мільярди гривень? 

Андрій Новак: Майже. Немає там два мільярди. Є 1 700 з копійками мільйонів. Це 
загальна заборгованість. 

Так от, у розрізі регіональному, що цікаво, найбільша заборгованість по соціальних 
статтях йде саме на територіях, які ми вважаємо політично базовими для Партії регіонів. 

– Схід, південь? 

Андрій Новак: Так, це Донецька область, Луганська. І що характерно, то одна з 
найбільших сум заборгованості по столиці – місто Київ. Мені здається, 119 мільйонів гривень з 
усіх 700 з лишнім. 
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За рахунок начебто економічно найбільш благополучних регіонів, індустріальний регіон, 
столиця, яка завжди мала б бути найбільш благополучним містом, от за рахунок цих регіонів і 
зараз державний бюджет економить. 

– Пане Розенко, маєте змогу відповісти, якщо бажаєте, на закид, що насправді не лише 
влада має нести відповідальність за такий непростий економічний, соціальний стан, але й 
опозиція таким же чином, зокрема партія УДАР. 

Павло Розенко: Я сам був експертом. Якщо Андрій себе називає експертом великим, то я 
радив би робити фахову експертизу, а не займатися в студії політиканством. 

Якщо Ви експерт справді, то беріть ручку і олівець та й рахуйте, скільки треба голосів 
для відставки уряду. 

Доповідаю Вам, якщо Ви не знаєте про це, то для відставки уряду потрібно 226 голосів. І 
якщо підняти «і живих, і мертвих, і ненарожденних» опозиціонерів, які сьогодні є у Верховній 
Раді, то, вибачте, голосів трьох фракцій аж ніяк не вистачає для відставки прем’єр-міністра. 
Тому давайте не будемо тут займатися… 

– А шанси на долучення комуністів є? Чи неможливо це? 

Павло Розенко: Неможливо. Тому що поруч з комуністами і регіоналами є група 
«тушок», яка, на жаль, сьогодні є, і яка сьогодні не дає голоси свої. 

Я розумію, що можна клювати опозицію і вигороджувати Партію регіонів та комуністів. 
Адже не голосів опозиції не вистачає для відставки уряду, не вистачає того, що за це не 
голосують Партія регіонів, тому що це її уряд, і, умовно кажучи, група «тушок», які до неї 
належать. Тому давайте, Андрію, не будемо зараз розповідати про це. Хоче, може, це і є Ваше 
завдання. 

–  Ну чому? Давайте не будемо так казати. У кожного своя думка. Давайте повернемося 
до теми нашої програми безпосередньо. 

Андрій Новак: Це типові «відмазки». 

Павло Розенко: Це не типові «відмазки». Це фахові «відмазки». Але я Вас не перебивав, 
прошу і мене не перебивати. 

– Ми вже цю главу пройшли. Наступне. 

Павло Розенко: Тепер рухаємося далі. 

Отже, ми всі визнаємо те, що є економічні проблеми. 

– Звичайно. 

Павло Розенко: Є величезні соціальні проблеми. Можна говорити, чому це так 
відбувається. І уряд нам розказував вкотре про світову фінансову кризу. Але, з іншого боку, ми 
бачимо іншу сторону медалі. Так? Про те, що ми кожен день відкриваємо «Вісник державних 
закупівель», які здійснюють або центральні органи… 

– Ті самі легендарні державні закупівлі! 

Павло Розенко: …державної влади, або органи місцевого самоврядування. І що ми там 
бачимо? Що в цей час глобальної, за словами уряду, кризи уряд дає дозвіл, і Вищий адмінсуд 
підписує контракт на будівництво собі офісних приміщень на суму у майже 1,5 мільярда 
гривень. У цей же час глобальної кризи і невиплат соціальних зобов’язань МВС закуповує на 10 
мільйонів гривень чергову порцію ВІП-автомобілів. Це не автомобілі для інспекторів. 

Я учора наводив в ефірі одного з телеканалів ситуацію з Хмельницької області. Мені 
дзвонять з Хмельницької області і говорять: є негласна вказівка про те, щоб не оформляти 
вчасно людям допомогу при народженні дитини. 

– Із уст кого така вказівка пролунала? 

Павло Розенко: Я ж працював у системі соціального захисту населення. І люди дзвонять, 
працівники, і говорять, що нам радять просто не поспішати оформляти цю допомогу. Людей 
направляють по третьому, по четвертому колу: у вас не така довідка, у вас не такий підпис, у 
вас там крапка неправильно поставлена. З метою однією: просто затримати нарахування цієї 
допомоги. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

28 

Разом з тим, відкриваємо учора інтернет і бачимо, що для губернатора, для обласної 
адміністрації Хмельницької області закупили черговий автомобіль на півмільйона гривень. 

І ми це бачимо, що так, з одного боку, є величезні проблеми в економіці, але ми бачимо і 
інші проблеми, що акценти влади спрямовані не на вирішення питань соціальної політики. 
Вони спрямовані на вирішення власних, особистих питань, особистого комфорту, особистого 
благополуччя і особистої, так би мовити, розкоші. І тому нас обурює, що, справді, замість того, 
щоб сказати людям правду про те, що є проблеми в економіці і затиснути… 

– Микола Янович сьогодні сказав. 

Павло Розенко: …і затиснути власні амбіції й витрати на власний апарат, влада і уряд не 
соромляться показати перед суспільством  свою розкіш і  своє марнотратство. 

– Панове, справді, сфера державних закупівель – тут ніхто не заперечуватиме гостроту і 
неоднозначність ситуації. А концептуально зараз можна щось змінити? Адже криза у світі 
дійсно є. Це ж не просто твердження представників української влади. Це криза не лише в 
Україні є. Тут можна щось змінити? 

З іншого боку, хочемо ми чи ні, але в економіку втручається політика – наближаються 
президентські вибори. Хочуть чи не хочуть, але будуть спроби якось наростити все-таки 
соціальні виплати. Адже основний електорат – це люди літнього віку. От усі ці моменти з 
наближенням 2015 року – що тут? 

З іншого боку, все ж таки МВФ нам чергових кредитів не надає, поки що принаймні. Що 
тут можна зробити? 

Андрій Новак: Для того, щоб зробити концептуально, знову ж таки говорю… 

– Системно. 

Андрій Новак: …для цього треба діяти. Треба не говорити, не коментувати, чим 
займається мій шановний колега. Чомусь мене звинувачують, що я, як експерт, щось не так 
роблю. Хоча я бачу, що поки що народний депутат, власне, і працює як експерт. Тобто 
коментує, обговорює. 

Хоча є фракція в парламенті немала. І мене цікавить, яке бюджетне питання ця фракція, 
інші фракції підняли і запропонували вихід? От чи ставиться зараз питання про перегляд 
державного бюджету на поточний рік, про перегляд статей витрат, щоб забрати витрати на те, 
на що не є конче потрібно, і перенести їх на соціальні витрати? 

Раз не виконується бюджет у тому вигляді, в якому він є, значить, немає іншого виходу, 
як перегляд цього бюджету. Треба запропонувати в парламенті. Тому що тільки в парламенті 
приймаються закони і зміни до законів. Цього ніхто не може зробити, крім парламентарів. От 
це треба пропонувати і цього добиватися політично і нести політичну відповідальність. А 
просто коментувати події на рівні ніби ми десь збоку, з вулиці, мені здається, це просто 
неправильно на сьогодні. 

Тому що ми з Вами не можемо нічого прийняти у парламенті.Ми не є парламентарями. 
Ми можемо рекомендувати, ми можемо радити, але діяти мають ті, хто може приймати 
відповідні рішення. 

Ну, а якщо говорити з економіки, що ж робити зараз, то перше питання – це перегляд 
держбюджету на поточний рік. Як мінімум, нам треба хоча б останній квартал цього року до 
його початку, до завершення 2013 року прийняти зміни до бюджету, тому що у тому вигляді, в 
якому є державний бюджет на цей рік, він виконаний не може бути. 

Чому? Тому що він розроблявся, виходячи з прогнозу росту ВВП України в 2013 році, у 
3%. А ми по факту маємо, принаймні за підсумками перших 8 місяців, падіння ВВП на 1%, 
більше ніж на 1%. Тобто різниця – 4% ВВП у гіршу сторону. Тому держбюджет вже не може 
бути виконаний, тому що основний параметр, на основі якого він розроблявся, вже є 
неправильний, не виконується. 

– До того ж, доходи держбюджету за 9 місяців нинішнього року збільшилися, за 
офіційною статистикою, не на 9% прогнозованих, а лише на 4%. 
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Андрій Новак: Тим більше, що ми знаємо загальну практику. Принаймні, все перше 
півріччя цього року уряд активно практикував авансові податкові платежі, які витягувалися з 
суб’єктів господарювання. Податки «авансом» цих податків вже у третьому… 

– Уточніть, що таке «авансові податки»? 

Андрій Новак: Наперед сплатіть ПДВ, наперед сплатіть податок на прибуток. Цих 
платежів податкових уже не буде у третьому кварталі, тому що їх уже стягнули у першому 
півріччі.Просадка бюджету буде ще більшою.Як мінімум зараз ключове питання – це перегляд 
держбюджету, його треба зробити реалістичним. Це перше питання. 

Друге питання. Уряд себе зараз загнав у таку фінансову пастку, що без серйозних 
зовнішніх вливань боргових, безумовно… 

– Без допомоги ззовні. 

Андрій Новак: …уряд не закриє цей 2013 рік.  Тому що вже навіть для внутрішніх 
запозичень, для внутрішніх боргів  немає всередині країни ресурсів. Тому що сам уряд витягнув 
ці ресурси з усіх, з кого тільки можна було витягувати. Тому внутрішнім боргом це вже не 
перекриєш. 

І уряд себе загнав насьогодні в повну зовнішню боргову залежність, яка  буде залежати 
від того, чи відбудеться політичний акт підписання асоціації з ЄС. 

– Підписання Угоди про асоціацію з ЄС у Вільнюсі наприкінці листопада. Але шанси на 
підписання дуже-дуже вагомі. 

Андрій Новак: І саме економічна безвихідь (я неодноразово це заявляв) і штовхає 
українську владу у напрямку тому, де є живі гроші. А живі гроші є в Європі і в Західному світі. 

– А не на Сході, в Росії? 

Андрій Новак: Так. І саме економічна ситуація штовхає до цього. Слава Богу, що хоча б 
так! 

І тому, як тільки ми підписуємо асоціацію з ЄС, я впевнений, набагато простіше і 
активніше відновиться співпраця з МВФ. Тут тільки питання, чи ми встигнемо отримати транш 
до кінця року, чи не встигнемо. 

Ви знаєте, ми зараз говорили про якісь негласні вказівки. Вже десь місяців два йдуть такі 
негласні вказівки в системі освіти – вчителів готують, що, можливо, два останніх місяці 
зарплати не буде. 

– Навіть так! Є такі дані? 

Андрій Новак: Припущення таке. Тобто йде моральна підготовка, що така ситуація 
можлива. 

– Пане Розенко, що може зробити опозиція зі свого боку? Адже ви маєте право 
законодавчої ініціативи. 

Павло Розенко: Звичайно. І я вже зрозумів логіку пана Андрія, що у всіх проблемах з 
соціальними виплатами винен особисто УДАР і особисто товариш Кличко. 

– Такого не звучало. 

Павло Розенко: Ні, я так зрозумів. Я зрозумів, що Партія регіонів не винна в цьому. 

Андрій Новак: Безумовно, що винна. Вона ж влада. 

Павло Розенко: Не винна! Ви ж жодного слова про Партію регіонів не сказали за весь 
ефір. 

Андрій Новак: Якщо Ви хочете мене звинуватити у тому, що я лояльний до Партії 
регіонів, то підніміть усі мої інтерв’ю. 

Павло Розенко: Я Вас не перебивав. І Ви мене не перебивайте. Ви суперлояльний 
сьогодні до Партії регіонів. Це по-перше. 

Андрій Новак: Більш нелояльного, ніж я, просто немає. 

– Давайте по суті, будь ласка. 
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Павло Розенко: Тепер по суті. Ще раз Вам кажу одне. Якщо Ви великий експерт, то 
відкрийте персональний склад Верховної Ради України і подивіться, що склад фракції УДАР 
сьогодні налічує 42 особи.  Відкрийте Конституцію, де написано, що для ухвалення рішення 
Верховної Ради України треба 226 голосів. 

Андрій Новак: Якщо ви нічого не можете, то чому ви там сидите? 

Павло Розенко: Почекайте! 

Андрій Новак: Здавайте мандати та й усе. Якщо ви нічого не можете, бо вас  меншість. 

Павло Розенко: Будь ласка! Якщо Ви такі розумні, то чому у Вас мандата немає? 

Андрій Новак: Бо я цього не прагну на даному етапі. 

– Пане Розенко, а що можна зробити? 

Андрій Новак: Нічого не можна, бо вони у меншості. 

Павло Розенко: Щодо законодавчих ініціатив, то, будь ласка, відкрийте профайл «Павло 
Розенко» і подивіться 25 ініціатив, у тому числі і щодо збільшення бюджету. 

– Зокрема? Найголовніші? 

Павло Розенко: Перше – зміни до бюджету. Треба чітко розуміти, що зміни до бюджету 
може формувати лише Мінфін. Жоден нардеп, жоден великий експерт цього зробити не може. 
Це все непрофесіоналізм і пустопорожні балачки. 

Ми, починаючи з березня місяця, фракція УДАР, подивіться стенограми, кожен свій 
виступ у Верховній Раді я особисто, Віктор Пинзеник починали з того, що уряд має виконати 
закон України «Про Державний бюджет на 2013 рік», де чітко написано: за підсумками 
першого кварталу уряд був зобов’язаний подати у Верховну Раду зміни до бюджету. Цього не 
зроблено. 

Друге – щодо соціальних виплат і щодо збалансування бюджету. Ви ж неуважно 
дивитеся. От на минулому тижні розглядався законопроект, який підготовлений мною особисто 
і фракцією УДАР щодо… 

– Як заступник профільного парламентського комітету Ви ж маєте змогу таку. 

Павло Розенко: …вирішення питань у тому числі Пенсійного фонду. Невеличке, але 
наведення ладу у справедливості пенсійної системи. Як доповідав наш законопроект щодо 
наведення порядку в пенсійній системі України, щодо скасування системи спецпенсій і для 
того, щоб у країні була єдина пенсійна система, щоб не було такого, що для більшості людей 
пенсія нараховується, як 45% від зарплати, а для чиновників – 90% зарплати. Чому Ви цього не 
хочете помічати і не відзначаєте позитиви?! 

Так, усі проголосували. Так, 200 голосів. Але ми на цьому, звичайно, не зупинимося. 
Фракція УДАР буде подавати ще раз цей законопроект. І ми примусимо врешті-решт цю владу 
зробити єдиний принцип нарахування пенсій в Україні і встановити справедливість пенсійної 
системи, що дасть також додатковий ресурс для Пенсійного фонду України. Ви самі не гірше 
мене знаєте, що дотація бюджету до Пенсійного фонду України складає 83 мільярди. 

Тільки я прошу особисто не зачіпати, якщо є контакти, бо я буду змушений перебивати. 

– Ні-ні. У нас і часу вже немає. Пане Розенко, державний бюджет-2014. Наближається 
кінець року. Що там із ним відбувається? 

Павло Розенко: Державний бюджет буде дуже прагматичним з боку Партії регіонів. Що 
сьогодні відбувається? Людей свідомо заганяють за межу бідності. Перше півріччя – не буде 
підвищень соціальних стандартів. Буде акумулюватися ресурс для того, щоб перед 
президентськими виборами Янукович вийшов з черговими соціальними ініціативами. І весь 
ресурс соціальної сфери буде використаний у передвиборчій кампанії. 

– Пане Новак? 

Андрій Новак: Я, чесно кажучи, не знаю, що можна порекомендувати політикам, які, 
будучи у парламенті, розводять руками, мовляв, ми нічого не можемо робити. Але робити все 
можна. 


